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CONCEPT 
Verslag van de openbare raadsvergadering van de gemeente Wijchen  

gehouden op 8 november 2018 om 17.00 uur in het Kasteel te Wij-
chen 

 

Voorzitter Burgemeester, dhr. mr J.Th.C.M. Verheijen 

  

CDA Dhr. B.G.B. Derksen (fractievoorzitter) 

 Mevr. C.E. Hoogteijling 

 Mevr. M.P. Joosse-De Visser 

 Dhr. J.G.F.M. Peters Sengers 

D66 Mevr. E.A.J. Wittenberg (fractievoorzitter) 

 Mevr. E. Dauphin 

Kernachtig Wijchen Dhr. A.A.A.M van Bronkhorst (fractievoorzitter) 

 Dhr. R.L.A. Albersnagel (vanaf eerste termijn college) 

 Dhr. W.J. van den Boogaard 

 Dhr. J.M.T. Evers 

 Dhr. R.J.P. van Haren 

 Mevr. H.J. Janssen 

 Dhr. T.R.D. Klinkhamer 

 Mevr. R. Loermans 

 Dhr. J.J. Tap 

 Dhr. P.P. Verbeeten 

 Dhr. M.A.J. Verharen 

 Mevr. J.C. Zijlstra 

PvdA Dhr. P.G.W. Gatzen (fractievoorzitter) 

 Mevr. Z. Osman 

 Dhr. W.H.M. Roosenboom 

Sociaal Wijchen Dhr. J.P. de Kievit (fractievoorzitter) 

VVD Mevr. A.C.M. Peters-Vroom (fractievoorzitter) 

 Dhr. R.J.L. Boumans 

 Dhr. W.T.M.J. Krale 

Wijchen Lokaal Dhr. A.J. van Kuppeveld (fractievoorzitter) 

 Dhr. L.J.P.G. Herms 

  

Raadsgriffier Mevr. A.B. Berendsen 

  

Wethouders Dhr. T.T.M. Burgers, dhr. N.G. Derks, dhr. G.W.R. 

Gerrits, dhr. P.L.J. Loermans 

  

Afwezig - 

  

Publiek 23 personen 

  

 

1. Opening 

De voorzitter, burgemeester Verheijen, opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte 

welkom. Hij vraagt om een moment van bezinning.  

Hij vermeldt dat 17 moties en 4 amendementen zijn ingediend. Er hebben zich geen insprekers 

gemeld. De heer Albersnagel zal later komen en probeert er te zijn vanaf de tweede termijn. 

 

2. Vaststellen agenda 

Toegevoegd aan de agenda is het voorstel Herinrichting voortuin Kasteel (18 2 22386). De 

agendacommissie en het presidium hebben hier geen uitspraak over gedaan. De voorzitter in-

formeert op dit voorstel als hamerstuk aan de agenda toegevoegd kan worden.  

De raad stemt hiermee in. Het voorstel wordt toegevoegd als agendapunt 11.  
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3. 18 2 22096 Behandeling begroting 2019 

De spreekvolgorde wordt bepaald bij loting. In eerste termijn is de volgorde als volgt: D66, So-

ciaal Wijchen, VVD, CDA, PvdA, Wijchen Lokaal, Kernachtig Wijchen. In tweede termijn wordt 

de omgekeerde spreekvolgorde gehanteerd. 

 

De voorzitter geeft het woord aan mevrouw Wittenberg. 

 

D66 

Mevrouw Wittenberg complimenteert de opstellers van de begroting met de leesbaarheid. Het is 

de eerste begroting van de nieuwe raad en een begrijpelijk stuk ook voor iemand zonder finan-

ciële achtergrond. De gemeente staat er financieel goed voor. Zij gaat in op een drietal the-

ma’s: transparantie, bereikbaarheid en duurzaamheid.  

Transparantie; in het hoofdstuk volksgezondheid en milieu staan slechts 9 regels over duur-

zaamheid. Er wordt nauwelijks gesproken over volksgezondheid. In de toelichting stond dat 

volksgezondheid algemeen beleid is en geen financieel thema. In de septembercirculaire wordt 

echter een wetswijziging aangekondigd die de bestuurlijke verantwoordelijkheid van een deel 

van de vaccinatie bij de gemeente neerlegt. In de krant stond: de kosten van jeugdzorg, bij-

stand en de WMO in Wijchen moeten omlaag om grote bouwprojecten te betalen”. Iedereen 

heeft wel eens last van verkeerde framing. D66 zal alert blijven. 

In de afgelopen 3/4 jaar is D66 op bezoek geweest in de wijken. De inwoners waren heel posi-

tief over wonen in Wijchen. Terugkerend thema was de dienstverlening en het onderhoud van 

de openbare ruimte. De Blauwe Hof is inmiddels 40 jaar oud, maar nauwelijks veranderd. Ook 

de parkeergelegenheid is nog hetzelfde. Aangegeven werd dat de gemeente minder interesse 

zou hebben in het opknappen van deze wijk omdat het toch wel verkoopt; er is geen sociaal 

probleem dus geen noodzaak tot renovatie. Het IBOR geeft ook geen antwoord op deze terechte 

opmerkingen. De Blauwe Hof is niet de enige wijk waar dit speelt. Renovatie van wijken is meer 

dan alleen Wijchen Noord en de Woezik. D66 dient daarom een motie in om een integraal beeld 

te krijgen van de renovatieopgave in Wijchen, zodat duidelijk wordt wat de inwoners mogen 

verwachten. 

In diverse nota’s wordt om extra fte’s gevraagd. In de begroting is ruimte voor uitbreiding bin-

nen de werkorganisatie opgenomen. Niet duidelijk is waar de tekorten zitten en waar behoefte 

aan is. D66 mist een integraal beeld, waaruit de raad een afweging kan maken en dient een 

motie in. 

Bij de kaderbrief heeft D66 een motie ingediend m.b.t. de baten en lasten van het afval. In de 

begroting 2019 gaat € 0,5 miljoen naar de inwoners. De afvalstoffenheffing moet 100% dek-

kend zijn. Vanaf 2020 lopen de overschotten weer op naar € 1 miljoen. Ook hier vraagt de frac-

tie om transparantie. 

De gemeente is een dienstverlenende instantie, ook op de weg, het spoor en het water. Het st a-

tion is afgerond. D66 zou graag nog zien dat de sneltrein in Wijchen zou stoppen. Ook vraagt de 

fractie aandacht voor fietspaden en pleit voor een snelfietspad richting Nijmegen.  

Bereikbaarheid is ook van toepassing op het streamen van de raadsvergadering, zodat alle in-

woners op elk moment de vergadering kunnen terugkijken. Een dienstbare en slagvaardige 

overheid spreekt D66 aan. Voor de inwoners, niet andersom. Met betrekking tot de werkorgani-

satie Druten - Wijchen zal de fractie constructief meedenken.  

Door de gemeente wordt bij conflicten ingezet op mediation. Het is een belangrijk instrument, 

maar niet altijd het juiste. Bij relatief eenvoudige zaken komt de rechter om de hoek, vaak ge-

paard gaand met lange wachttijden, escalatie en hoge kosten. In Nijmegen en Berg en Dal is 

een proef gedaan met de spreekuurrechter. Dit zou in Wijchen ook mogelijk zijn en D66 dient 

daarom een motie in. 

Voor duurzaamheid is een lange adem nodig. De fractie is blij met het feit dat eind januari in-

zicht verkregen wordt op de evaluatie van de gedragscode windenergie. De gemeente is goed in 

het maken van plannen, zoals voor bedrijventerrein Oost. De betrokken ondernemers vragen 

zich echter af waarom zij warm zouden moeten lopen voor energieneutraliteit, wanneer het ge-

meentebestuur geen ambitie uitstraalt. De fractie dient een motie in voor de inhaakkalender.  

Ook pleit D66 ervoor de fietspaden te combineren met duurzaamheid door bv. f ietspaden rond-

om het centrum te realiseren (incl. de Heerestraat), eenrichtingsverkeer rondom het centrum. 

Er is nog veel te winnen qua duurzaamheid.  
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Mevrouw Wittenberg is blij met de beantwoording van het college rondom de groene schoolple i-

nen. Er zijn nog veel potentiële m2 om te vergroenen. De Provincie doet een bijdrage; het colle-

ge heeft ook de mogelijkheid een bijdrage te leveren binnen de begroting. D66 denkt graag 

constructief mee en dient 5 moties in en is van 2 moties mede-indiener. De begroting is wat 

D66 geslaagd wanneer ingezet wordt op transparantie, bereikbaarheid en duurzaamheid.  

 

Sociaal Wijchen 

De heer De Kievit spreekt van een bijzondere begroting. Deze wijkt af van de afgelopen jaren.  

Het overschot 2019 is begroot op € 326.000. Voorgaande jaren was dit meer dan € 1 miljoen. 

Het komend jaar wordt door de ondergrens van de Algemene Reserve gegaan. Dit komt in de 

komende jaren echter weer goed. De heer De Kievit stelt vast dat in de begroting 2019 geen, 

dan wel lage, bedragen opgenomen zijn voor dure plannen zoals de verbouwing van het kas-

teel, Tussen Kasteel en Wijchens Meer en Hart van Zuid. Deze projecten kosten zeker € 5 mi l-

joen.  

Het verwachte jaarresultaat op een begroting van € 96 miljoen is € 326.000 Er is dus geen f i-

nanciële ruimte voor aanvullende voorstellen. Dit ziet hij ook terug in de moties en amende-

menten. Sociaal Wijchen dient een motie en amendement in om de inkomensgrens naar 115% 

op te trekken. Dit is een langgekoesterde wens. In de motie wordt opgeroepen hier onderzoek 

naar te verrichten. Het amendement stelt voor hiervoor nu al geld te reserveren. Alle Wijchena-

ren met een inkomen op sociaal minimum rekenen erop dat de belofte “trap op” wordt waarge-

maakt.  

 

VVD 

Mevrouw Peters-Vroom dankt de wethouder en het ambtelijk apparaat voor de begroting 2019 

die sluitend is, ook voor de komende jaren. Het is Wijchens beleid waar de VVD zich goed in 

herkent. Het is de eerste begroting na de verkiezingen en gebaseerd op een nieuw coalitieak-

koord. Zij ziet een Wijchen waar iedereen goede zorg krijgt, goed en betaalbaar kan wonen, 

waarvoor iedereen iets is ook als je geen werk hebt en waar iedereen veilig is. Zij gaat in op de 

begroting aan de hand van enkele belangrijke thema’s. 

Zorg: goede zorg is breed; de gemeentelijke taak is groot. Rondom Wijchen is net gestart en zij 

gaat ervan uit dat het college kort op de bal speelt en de raad tijdig informeert. De uitkering uit 

de stroppenpot is mooi, maar misschien niet genoeg. Mevrouw Peters-Vroom gaat er vanuit dat 

de raad snel geïnformeerd wordt over de resultaten 2019 van Rondom Wijchen.  

De VVD-fractie dient samen met de PvdA en Kernachtig Wijchen een motie in “nu niet zwanger” 

waarin het college wordt opgeroepen te onderzoeken of de aanpak in de gemeente Tilburg in 

deze regio nuttig zou kunnen zijn. Hierbij wordt maatwerk geboden aan kwetsbare ouders om 

een ongeplande zwangerschap te voorkomen.  

Wonen: het is voor de VVD belangrijk dat initiatieven in de woningbouw echt van de grond ko-

men. De economie trekt aan en inwoners zien kansen. Dit  bevordert een goede doorstroming op 

de woningmarkt. De fractie dient een motie in waarin gevraagd wordt actief mee te denken in 

kansen tot woningontwikkeling. Wat wel en op welke manier kan. Daadwerkelijke bouw is voor 

de VVD erg belangrijk.  

Werk: de economie draait op volle toeren. Er zijn vacatures genoeg, maar nog niet iedereen is 

aan het werk. Er gaat veel geld naar de uitkeringen. Er is gestart met de participatiecoach, 

maar dit is niet genoeg. Daarom staat de VVD achter het stimuleren middels een tegenprestatie 

om mensen aan het werk te helpen zodat het aantal uitkeringsgerechtigden teruggebracht kan 

worden.  

Veilig zijn: mevrouw Peters-Vroom is blij met het feit dat 1 extra BOA voor 2019 en 2 extra 

BOA’s voor 2020 worden aangesteld. Hierdoor zal de criminaliteit afnemen. In het kader van de 

veiligheid in het verkeer is het onderhoud van de wegen en bermen van belang. Zij kijkt uit 

naar de nota onderhoud bermen. Het maakt Wijchen op toeristisch gebied ook veiliger en aan-

trekkelijker. Het fietspad langs de Ravensteinseweg is in de begroting opgenomen.  

Toerisme: de VVD dient mede een motie in om te onderzoeken of Wijchen aangesloten kan 

worden op de diverse wandelnetwerken. Hoe meer mensen Wijchen bezoeken, hoe beter dit  is 

voor de lokale economie. Het gevoel van veiligheid is ook van belang in het eigen huis. Huiselijk 

geweld is nog te hoog en Veilig Thuis is nog steeds niet optimaal. Graag wordt de fractie op de 

hoogte gehouden van de ontwikkelingen op het gebied van de meldcode huiselijk geweld.  
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Concluderend stelt mevrouw Peters-Vroom dat de gemeentelijke lasten voor de Wijchenaren 

niet hoger worden. De OZB blijft ongeveer gelijk. De afvalstoffenheffing is iets hoger, maar nog 

steeds is Wijchen de goedkoopste gemeente van de regio. Zij is hier trots op. 

Belangrijk voor de VVD is dat de inwoners aan de slag gaan, huizen bouwen, blijven wonen in 

een veilige gemeente, de lasten laag blijven. Dit ziet de fractie terug in de begroting. De fractie 

dient een technisch amendement m.b.t. de kapitaallast van het kasteel in, zoals is aangekon-

digd in de raadsvergadering van 25 oktober jl. 

 

CDA 

De heer Derksen merkt op dat dit de eerste begroting is van dit college. De structuur van de 

programmabegroting is anders, meer schematisch, overzichtelijker. De bijlagen geven meer in-

zicht. Hij dankt hiervoor en complimenteert de opstellers. Er worden verstandige keuzes ge-

maakt. Een supermarkt is alleen toegestaan in het centrum. Het is een zware lobby geweest, 

maar het resultaat is zichtbaar. De Lidl vestigt zich aan de Touwslagersbaan en niet op het in-

dustrieterrein. Dit houdt het centrum in stand. 

Verstandig is ook het financiële beleid van de raad m.b.t. een sobere verbouwing van het kas-

teel. Tijdens de begrotingsbehandeling van vorig jaar heeft de heer Derksen aandacht gevraagd 

voor het tegengaan van verpaupering van de Kraanvogelstraat en ook de Witte Boerderij ge-

noemd. Beide oproepen zijn ter harte genomen.  

Niet verstandig is dat aangenomen voorstellen niet uitgevoerd worden, zoals de motie jonge-

renoverlast. Er is nog steeds geen informatienota. Het is echter actueel in Wijchen. De heer 

Derksen gaat er vanuit dat de informatienota op korte termijn wordt gepresenteerd en vraagt 

wanneer hij deze kan verwachten.  

Ook toezeggingen aan de raad worden niet opgevolgd. Er zou een informatienota worden voor-

gelegd m.b.t. vuurwerkoverlast. Vorig jaar is de motie ingetrokken omdat een nota toegezegd 

werd. Nu dient de CDA-fractie nogmaals een motie in, met de bedoeling de feiten rondom 

vuurwerkoverlast inzichtelijk te maken zodat hierover een debat gevoerd kan worden. 

In Wijchen staan woningen gemiddeld 35 dagen te koop. Er is sprake van stagnerende woning-

bouw en de Huurlingsedam is uitverkocht. Er zijn geen grote nieuwbouwplannen. De situatie is 

nijpend. In Wijchen is 1 nieuwbouwwoning per 1000 woningen; in Druten zijn dit 19 woningen, 

landelijk ligt dit op 9 woningen per 1000 woningen. De heer Derksen vraagt waar het in mei 

toegezegde overzicht blijft van nog te bouwen woningen. Samen met de collegepartijen dient de 

fractie een motie in voor versnelling woningbouw, ook voor mensen van buiten Wijchen. Niet 

langer dient gefocust te worden op bouwen voor de lokale behoefte. De motie pleit ervoor de 

regionale behoefte te benutten.  

Het centrum gaat op de schop. De heer Derksen hoopt op een groene inrichting tussen Emi-

liastaete en het kasteel met een parkachtige wandelboulevard. Hij informeert naar de senioren-

ontmoetingsplek, waarvoor middels een motie is gevraagd de voor- en nadelen in kaart te 

brengen en als randvoorwaarde mee te nemen in de tender tussen Kasteel en Wijchens Meer.  

Er is een tekort op het sociale domein. De Buig-gelden zijn niet op orde. Teveel wordt gekeken 

naar de rijksgelden. De heer Derksen is blij met de € 800.000 uit de landelijke stroppenpot voor 

WMO en jeugdzorg, maar waarschuwt ervoor dat dit geen structureel geld is. Het lost het tekort 

niet op. Te veel wordt gehoopt op landelijk geld en wanneer dit niet komt, krijgt het landelijk 

beleid de schuld. 

De CDA-fractie is kritisch geweest m.b.t. de ambtelijke fusie. De meerwaarde is altijd onduide-

lijk geweest. De ambtelijke samenwerking is nu een jaar van kracht. Er is onrust onder het per-

soneel, de dienstverlening is niet verbeterd, de kosten zijn hoger dan voorzien. De vraag daar-

naast is in hoeverre de bestuurskracht is verbeterd. Het heeft tot nu toe miljoenen gekost en 

hiervoor heeft Wijchen weinig teruggekregen. Met het oog op de invoering van de omgevings-

wet, maakt de CDA-fractie zich zorgen. Het vraagt een grote inspanning van de ambtenaren en 

een andere manier van denken. Hoe moet dit proces worden doorlopen wanneer zij nu al de 

grootste moeite hebben met het reguliere werk? De fractie dient een motie in om de voortgang 

van de invoering van de omgevingswet inzichtelijk te maken.  

Iedereen in de raad heeft het zelfde doel: Wijchen nog mooier maken. Niet alles kan tegelijk. 

Projecten zoals Tussen kasteel en Wijchens meer, Kraanvogelstraat, Speelhoeve, verbouwing 

kasteel, Hart van Zuid, de energietransitie en de parkeerplaats op de Dorsvlegel zijn in gang 

gezet. Kan dit allemaal wel? De middelen worden schaars.  
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Het structureel perspectief voor 2019 is € 326.000 en voor 2020 is dit € 817.000. Incidenteel is 

het nul. De investeringen drukken op de algemene reserve en de solvabiliteit daalt van 50 naar 

39%. Afgezien van de financiën, is het de vraag of het ambtelijk apparaat  al deze projecten wel 

aan kan. 

De achterban moet mogelijk teleurgesteld worden. Het is in het algemeen belang om een ge-

zonde financiële positie te behouden en de lasten onder controle te houden. Toekomstige gene-

raties mogen niet opgezadeld worden door nu onverantwoord financiële risico’s te nemen.  

De heer Derksen vraagt waar het beloofde alternatief voor het omgekeerd inzamelen blijft. Er is 

nog geen nieuw systeem, toch gaat de Wijchenaar meer betalen. Het vaste deel stijgt met € 12 

en het variabele deel met 13%. Ook wordt de bestemmingsreserve ingezet om de stijging te 

dempen. De kosten stijging feitelijk hoger. Is dit de rekening die betaald moet worden voor het 

fiasco met het omgekeerd inzamelen?  

De streefwaarde voor het restafval in 2019 is 105 kg. Dit wordt lang niet gehaald. In Druten is 

dit 49 kg. Wijchen loopt tientallen kilo’s achter op de omliggende gemeenten. De kosten rijzen 

de pan uit en een plan ontbreekt.  

Wijchen is een mooie gemeente, veel dingen gaan goed. De gemeente loopt achter op woning-

bouw, afval scheiden, energietransitie en sociaal domein. Wijchen blijft prachtig. Het CDA voelt 

meer draagvlak in de raad en zal zich constructief blijven inzetten, ook als moeilijke keuzes ge-

maakt moeten worden. “Samen kunnen wij meer”.  

 

PvdA 

De heer Gatzen stelt vast dat de begroting 2019 een nieuwe indeling heeft, een nieuwe op-

maak. Het is een degelijke begroting. Er is goed en grondig werk verricht. De gemeente is ge-

zond en blijft gezond. Hij complimenteert de wethouder, de afdeling en het college, maar ook 

de raad. Hij is blij dat de komende jaren de inwoners kunnen blijven steunen op een bevlogen 

voorzitter van de gemeenteraad, de heer Verheijen. Hierbij wordt op een ander moment stilge-

staan. 

Hij heeft dit jaar vol overtuiging zijn handtekening onder het coalitieakkoord gezet. De PvdA 

heeft stappen gezet om mensen bewust te maken, gezocht naar verbinding en beleving met de 

Wijchense inwoners. Helaas constateert de fractie dat de tweedeling steeds groter wordt. De 

economische welvaart komt terecht bij de sterkste schouders. Ook in de zelfredzaamheid is 

sprake van een tweedeling. Mensen met een beperking, culturele - of taalachterstand kunnen 

moeilijk mee doen. De tweedeling zit niet alleen bij de mensen die aanspraak kunnen maken op 

het minimabeleid, ook de onderkant van de middenklasse heeft het zwaar.  

Gewerkt wordt aan een samenleving waarin iedereen kan meedoen, waarin men zoveel moge-

lijk zelfredzaam is. Het is van belang goed te blijven zorgen voor de groep die steun nodig 

heeft. Door mevrouw Osman is gisteren een initiatiefvoorstel ingediend om statushouders te 

helpen de kans op werk te vergroten door binnen de gemeente werkervaringsplekken voor hen 

te bieden. Dit komt nog inhoudelijk aan de orde.  

Voor inwoners met een beperking wordt aan de slag gegaan met de inclusieagenda. Een mooie 

titel zou zijn: “vanzelfsprekend gelijkwaardig meedoen”. Het gaat niet alleen om het fysiek slo-

pen van drempels, maar ook op het terrein van werk, school, sport en vrije tijd.  

De heer Gatzen constateert dat in bijlagen 9.6 en 9.7 een aantal incidentele posten niet is op-

genomen. Dit is teleurstellend, maar hij gaat er vanuit dat dit bij de verdere uitwerking van de 

inclusieagenda wordt meegenomen.  

In zijn betoog staat hij minder stil bij duurzaamheid. Er moet nu vooral aan de slag gegaan 

worden met concrete projecten. Hij is gelukkig met het project “het groene gezicht”.  

Op 15 maart jl. heeft de PvdA met D66 en Kernachtig Wijchen de motie AVG ingediend. In de 

nieuwe informatienota staat vermeld: “de impact van extra taken voor privacy en informatievei-

ligheid is niet voorzien bij de start van de WDW”. De wet is echter al in 2016 aangenomen. Er 

wordt nu pas gehandhaafd. Aangegeven wordt dat de dienstverlening voorop staat. De heer 

Gatzen is van mening dat wetgeving gewoon uitgevoerd dient te worden.  

Bij de kaderbrief is de motie voor een openbare toilet raadsbreed aangenomen. Ook hier is de 

beantwoording minnetjes. De fractie is blij dat de wethouder aan de slag is gegaan en hoopt op 

korte termijn op beter nieuws.  

Al eerder zijn vragen gesteld over de fairtrade gemeente. Het is voor de PvdA zeer belangrijk 

dat eerlijke handel een absolute voorwaarde is in Wijchen.  
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Het college wordt verzocht te onderzoeken wat  nodig is om als gemeente Wijchen een fairtrade 

gemeente te worden en of inwoners en ondernemers hierin zouden willen participeren. 

Natuur is een belangrijk thema in het verkiezingsprogramma van de PvdA, maar ook in het coa-

litieakkoord. Al enige tijd is de fractie samen met het CDA en Kernachtig Wijchen bezig in kaart 

te brengen wat nodig is om de natuurwaarden beter in beeld te brengen. Met behulp van het 

natuurbeleidsplan kan in beeld gebracht worden welke prachtige natuur Wijchen rijk is. De heer 

Gatzen is blij samen met CDA en Kernachtig Wijchen een amendement in te dienen.  De discus-

sie rond het Oosterpark en de Loonse Waard is vooral ontstaan omdat de natuurwaarden van 

deze gebieden niet in beeld waren. Het vraagt een bredere scoop en detailniveau dat het groen-

structuurplan.  

De PvdA heeft een aantal andere moties mede ingediend. De ambitie van de raad is duidelijk. 

Een van de centrale thema’s is bouwen en wonen. De heer Gatzen vraagt nadrukkelijk aandacht 

voor een tweetal amendementen. Het amendement waarin middelen voor de renovatie van het 

kasteel worden gereserveerd. Hiertoe is inhoudelijk al besloten maar dit dient middels dit 

amendement bekrachtigd te worden. Het tweede amendement betreft de formatie van de grif-

fie. Het is belangrijk dat de raad goed werkgeverschap toont door dit amendement aan te ne-

men.  

In de komende jaren worden prachtige projecten gerealiseerd, zoals de renovatie van het kas-

teel, tussen Kasteel en Wijchens meer, Hart van Zuid. Zij zijn belangrijk voor de samenleving 

en het centrum. De begroting maakt het mogelijk verder te werken aan het mooie Wijchen. De 

tweedeling en de mensen die de steun van de gemeente hard nodig hebben, mag niet worden 

vergeten. Daarom moet gewerkt worden aan de jeugdzorg en de WMO. Samen met professio-

nele zorgpartijen en welzijn wordt preventie geïntensiveerd. Voorkomen is beter dan genezen.  

De heer Gatzen is blij met de beslisnota over de voortuin van het kasteel dat als hamerstuk op 

de agenda is opgenomen.  

De fractie van de PvdA gelooft in de missie om de tweedeling tegen te gaan en daagt iedereen 

in de raad uit hieraan mee te doen, de tweedeling af te breken en hiervoor in de plaats een toe-

komst voor iedereen op te bouwen.  
 

Wijchen Lokaal 

De heer Van Kuppeveld dankt de ambtenaren voor de geleverde prestatie. Dit is de eerste be-

groting van dit college en deze raad. De begroting is structureel sluitend, ook voor het meerja-

ren perspectief. Het is een voortzett ing van afgelopen jaren. De Algemene Reserve komt echter 

lager dan de gewenste ondergrens. De inkomsten vanuit Bijsterhuizen, de winst uit grondexplo i-

tatie lopen terug. Alles dient gedaan te worden om de Algemene Reserve weer op het gewenste 

niveau te brengen.  

In 2019 is sprake van een gering begrotingsresultaat. Dit zorgt voor een verhoging van de las-

ten voor de inwoners, gelet op de ambities, zoals de renovatie van het kasteel, Hart van Zuid, 

Tussen Kasteel en Wijchens Meer, het Kraanvogelterrein en de optimalisatie van de parkeer-

plaatsen op de Dorsvlegel. De kapitaallasten worden hoger. Het is een taak voor het college te 

zorgen dat deze aanvaardbaar blijven. De hogere lasten voor WMO en Jeugdzorg drukken een 

stempel op de begroting ondanks de bijdrage van het rijk van € 800.000. 

Bij de begroting 2018 werd vermeld dat semi permanente woningen voor jongeren tot 23 jaar 

zouden worden gerealiseerd. Hieraan is grote behoefte. De heer Van Kuppeveld informeert naar 

de stand van zaken. 

Hij is blij dat de lokale lasten niet meer stijgen dan met de inflatiecorrectie. De inwoners krijgen 

zelfs € 24 terug van de afvalstoffenheffing. Duurzaamheid staat hoog in het vaandel. Er zijn 15 

punten waaraan hard gewerkt wordt om in 2040 als gemeente energieneutraal te zijn. 

De heer Van Kuppeveld maakt bezwaar tegen de formatie uitbreiding voor de programmamana-

ger milieubeleid, medewerker bij de kindregeling en ambtenaar voor uitvoering van de AVG. 

Gezien de fusie met Druten zou dit intern opgevangen moeten kunnen worden. Er zijn 6 men-

sen op non-actief gezet en hun salaris is een grote kostenpost voor de gemeente. Hij dringt er-

op aan te onderzoeken of de ambtenaren terug te plaatsen zijn in één van de functies waarvoor 

middelen worden gevraagd. De ambtelijke fusie met Druten zou moeten leiden tot meer kwali-

teit, efficiënt gebruik van kennis en kunde. Hij vraagt wanneer hiervan een positief resultaat 

verwacht kan worden.  
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Kernachtig Wijchen 

De heer Van Bronkhorst spreekt van het feestje van de democratie. De vlag mag uit. Vandaag 

wordt de begroting gepresenteerd. Deze is sluitend in de komende jaren. De gemeente Wijchen 

is een gemeente met één van de laagste lasten in de regio en de lasten voor de inwoners gaan 

niet omhoog. De begroting heeft een nieuwe opzet, is duidelijk leesbaar en gekoppeld aan het 

coalitie akkoord. Er is ruimte voor nieuw beleid en aandacht voor de speerpunten van Kernac h-

tig Wijchen. Hij complimenteert het college en gaat er vanuit dat volgend jaar de vlag weer uit 

kan.  

Wonen is als laatste hoofdstuk in de begroting opgenomen, maar zou met stip op 1 moeten 

staan. Op verschillende fronten is de wethouder aan de slag. De vraag is echter groter dan het 

aanbod. Naar aanleiding van de ingediende moties, merkt de heer Van Bronkhorst op dat het 

college hierin opgeroepen wordt de woonagenda concreet te maken: wat en waar voor wie iets 

op stapel staat. De tweede motie die mede door Kernachtig Wijchen wordt ingediend betreft 

transformatie van woningen, woningsplitsing. Transformatie maakt het mogelijk van grote 

boerderijen/huizen 2 of 3 woningen te maken. 

Sinds 2018 is ambtelijke fusie met Druten ingevoerd. Helaas is dit niet zonder slag of stoot ge-

gaan. Hij verwacht dat de nieuwe organisatie zich in 2019 gaat bewijzen, met betere dienstver-

lening en meer kwaliteit. 

Als lekenbestuur moet de raad vertrouwen op nota’s die hij gepresenteerd krijgen. De raad be-

kijkt de nota’s en neemt weloverwogen een besluit. Uitbreiden van de organisatie in een periode 

dat men effecten wil zien, slim samenwerken: Kernachtig Wijchen bekijkt de nota’s ook met ge-

zond boerenverstand en zal elke uitbreiding volgen en de controlerende taak uitvoeren. 

De coalitie heeft afgesproken in te zetten op toezicht en preventie. Kernachtig Wijchen is tevre-

den met meer en zichtbare handhaving, de extra BOA. 

In de vorige periode heeft de fractie Wijchen als centrum van de E-bike regio gepresenteerd. De 

unieke ligging naast de grote stad met een eigen station, biedt kansen. De fractie steunt het 

college in het zoeken naar ruimte in het GVVP voor fietsers en e-bikes. Het plan om aan de Ra-

vensteinseweg voor een deel een fietspad aan te leggen, zou naar mening van de heer Van 

Bronkhorst verlengd moeten worden naar de Hoogeerdstraat. Tussen de dijk en de rotonde is 

het gevaarlijk voor fietsers vanwege het zware landbouw- en bestemmingsverkeer naar de 

Loonse Waard. De fractie komt hier nog op terug. 

De wegen in het buitengebied worden in de winter begaanbaar gehouden door agrariërs. Dit is 

een mooie vorm van ondersteuning. De heer Van Bronkhorst vraagt of de vergoeding die de 

agrariërs krijgen geïndexeerd wordt. 

Hij heeft begrepen dat het college voornemens is te kijken naar een mogelijke busverbinding 

naar Grave. Dit is een unieke kans voor de regio, het toerisme, scholieren en het centrum.  

Snel internet in het buitengebied is actueel. Er zijn nog veel vragen en de vinger moet aan de 

pols gehouden worden. Hij hoopt dat nu waar gemaakt wordt wat 10 jaar geleden door de 

markt is beloofd.  

Toerisme is een snel groeiende tak en belangrijk voor de werkgelegenheid. Wijchen heeft tal 

van pareltjes. De nota toerisme zal in 2019 worden gepresenteerd. Om de ambities een betere 

kans te bieden, wordt een motie ingediend waarin wordt voorgesteld de toeristenbelasting een 

belasting vóór toeristen te maken en deze te gebruiken om Wijchen en haar aantrekkelijke ker-

nen nog aantrekkelijker en toegankelijker te maken. De camperplaats lijkt een succes. De heer 

Van Bronkhorst vraagt of het college bereid is te onderzoeken of de opzet voldoet en mogelijk 

kan worden uitgebreid. 

Het college is in overleg met het bedrijfsleven. De motor van de lokale economie vraagt aan-

dacht van een flexibele en constructieve overheid. Daar heeft iedereen profijt van. 

De verenigingen zijn het cement van de samenleving. Grote zorg is het aantal vrijwilligers dat 

terugloopt. Kernachtig Wijchen doet de suggestie met de verenigingen en ouderenorganisaties 

in gesprek te gaan om jong-senioren te stimuleren. 

De natuur verdient extra aandacht. Een natuurbeleidsplan kan een goede bijdrage leveren aan 

het beleid voor ruimtelijke vraagstukken. Samen met CDA en PvdA dient Kernachtig Wijchen 

een amendement in. Er moet wel ruimte blijven om van de natuur te kunnen genieten. De frac-

tie steunt de motie van de VVD waarin opgeroepen wordt Wijchen op de wandelnetwerken, 

struin- en klompenpaden aan te sluiten. 

In oktober heeft de raad gesproken over de duurzaamheidsdoelstellingen. Kernachtig Wijchen 
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heeft het volste vertrouwen in de aanpak. Met realistische en haalbare stappen wordt toege-

werkt naar energieneutraliteit in 2040. Er is sprake van stevige ambities, die gehaald kunnen 

worden wanneer de inwoners in een vroeg stadium nauw worden betrokken.  

Een punt van zorg is het jaar 2024 in relatie tot asbest . Dit is een enorme opgave en mag niet 

worden onderschat. De fractie hoopt dat het college dit ook ziet en bekijkt hoe dit in breder 

verband kan worden aangepakt. 

In 2019 investeert de gemeente € 21 miljoen in welzijn en jeugdzorg en € 24 miljoen in de par-

ticipatiewet en minimabeleid. Hiermee steunt de gemeente een grote groep Wijchenaren met 

hulpmiddelen, dienstverlening, inkomen en ondersteuning. De raad heeft het onderliggende be-

leid vastgesteld en dit wordt uitgevoerd door het college. Rondom Wijchen is een belangrijke 

speler en moet zich bewijzen. De eerste verwachtingen zijn positief. De fractie zal e.e.a.  kritisch 

volgen.  

Uitgangspunt is dat iedereen mee moet kunnen doen in de samenleving. Daarom is maatwerk 

van belang voor de inwoners. In de praktijk lijken uitgangspunten te verwateren. Kleine gespe-

cificeerde aanbieders zoals het Odensehuis, de Hagert in Leur, de zorgboerderij het Kuyperke in 

Batenburg en de culturele broedplaats in Wijchen bieden succesvolle alternatieven voor dagbe-

steding en zijn destijds gestimuleerd door MeerVoormekaar. Wanneer dit overgeheveld wordt 

naar de wijkcentra, zou men het doel voorbij schieten.  

De financiering van de participatiewet is regelmatig onderhevig aan verandering. De fractie blijft 

zich zorgen maken dat te weinig mensen profiteren van het economisch herstel, maar vertrouwt 

erop dat het nieuwe strategisch arbeidsmarktbeleid snel effect heeft. De gemeente moet zelf 

het goede voorbeeld geven. In 2019 verwacht de fractie de nieuwe nota gezondheidsbeleid. 

Hierin zal aandacht besteed worden aan het rookbeleid.  

De motie die bij de kadernota is aangenomen m.b.t. het openbaar toilet was helder. In de in-

formatienota wordt echter voorbijgegaan aan de intentie van de motie. De heer Van Bronkhorst 

hoopt dat voor de kadernota 2020 op zijn minst de financiële consequenties in kaart gebracht 

zijn.  

De fractie maakt zich zorgen over de inkomsten uit de verkoop van de grond op Bijsterhuizen. 

Het is niet nieuw dat deze wegvallen, maar hiermee verdwijnen de inkomsten waarmee de laat-

ste jaren de kers op de taart kon worden gezet. De fractie stelt voor een denktank in te stellen, 

waarin politiek, bedrijfsleven en inwoners op zoek gaan naar nieuwe kersen voor de toekomst. 

Op genoemde aandachtspunten na, is de fractie van Kernachtig Wijchen tevreden over de voor-

liggende begroting. Wijchen wordt alleen maar mooier en iedereen kan meedoen. De fractie zal 

instemmen met de begroting. 

 

De heer Tap voorzitter van de werkgeverscommissie, dient namens de werkgeverscommissie 

een amendement in voor uitbreiding van de formatie van de griffie. Hij is blij dat iedereen hier-

voor de groene kaart zal trekken. 

 

4. Schorsing voor maaltijd en collegeberaad 

De voorzitter schorst om 18.00 uur en heropent om 19.10 uur de vergadering. Hij geeft het 

woord aan het college. 

 

5. Eerste termijn college 

Wethouder Gerrits dankt voor de complimenten en zal deze door leiden naar de betrokken amb-

tenaren. Ook dankt hij voor de adviezen, tips en constructieve opmerkingen naar aanleiding van 

de begroting. Hij neemt deze graag ter harte.  

Dit is de eerste begroting in de nieuwe periode. Er zijn nieuwe ambities en de begroting heeft 

een nieuw jasje. Het is gelukt om het financiële beleid te continueren. Het beleid is degelijk, ge-

richt op de mogelijkheden en het blijven investeren in de samenleving. Wijchen is een financieel 

gezonde gemeente. Het nieuwe jasje van de begroting betekent dat de begroting eenvoudiger is 

opgezet en ingezet is op een verbinding met het coalitieakkoord. De indeling sluit aan bij het 

landelijke programma.  

In het kader van de samenwerking met Druten is gestart met het harmoniseren van de financi-

ele cyclus en rapportages. Hiermee wordt het sturingsinstrument beter en te controleren. Een 

voorstel hiervoor komt nog naar de raad toe. De begroting is structureel sluitend. In 2019 wordt 

een klein overschot verwacht van € 326.000 De ondergrens van de post onvoorzien is 
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€ 250.000. Met de huidige koers is er de komende jaren ruimte voor optimisme. Het overschot 

loopt op van € 800.000 naar ruim € 2 miljoen. De algemene reserve komt onder de ondergrens 

van € 11,6 miljoen, maar dit is tijdelijk, acceptabel en ruim boven de wettelijke grens.  

Een begroting zonder opgave bestaat niet. Wijchen heeft net als andere gemeenten te weinig 

geld voor jeugdzorg en de uitkeringen. Dit kan niet oneindig worden gecompenseerd vanuit de 

reserves. De eerste positieve signalen van het ingezette beleid zijn zichtbaar.  

Verstandig wordt omgegaan met de afnemende incidentele inkomsten uit grondverkoop. Dit be-

tekent dat investeringen steeds vaker als een structurele last in de begroting zijn opgenomen. 

Gezocht dient te worden naar alternatieve inkomstenbronnen. Het college is benieuwd naar mo-

gelijke ideeën vanuit de raad. 

De lasten blijven relatief laag, één van de laagste in de regio. De afvalstoffenheffing stijgt licht. 

Dit is vooral afhankelijk van beleidskeuzes. De OZB wordt met de prijsindex verhoogd. 

In 2019 is sprake van een eenmalige teruggave van € 24 conform de spelregels van de afva l-

stoffenreserve. Dit overschot is ontstaan in 2017 en dit betekent dat er in 2019 nauwelijks of 

geen stijging is van de totale lasten.  

Er is enige ruimte om speerpunten en ambities te realiseren. De sociale agenda, duurzaamheid, 

de MFA Batenburg, Oosterpark zijn al in deze begroting gedekt. Er zijn ook nieuwe ambities. 

Hiervoor is vanaf 2021 ruimte in de begroting, zoals Hart van Zuid, renovatie kasteel, revitalise-

ring bedrijventerrein Oost, Tussen Kasteel en Wijchens meer. De voorbereidingen houden gelij-

ke tred met de financiële ruimte in de begroting. Niet alles kan tegelijk, ook niet in de zin van 

personele capaciteit. 

Wethouder Gerrits is optimistisch over de begroting 2019. Het college kan aan de slag met de 

uitvoering van het beleid en de ambities. Er ligt een stevige opgave om gezond te blijven.  

Naar aanleiding van de moties en amendementen, stelt wethouder Gerrits vast dat 4 moties be-

trekking hebben op wonen en bouwen. Hij is hier volop mee bezig. De vraag is enorm en er is 

behoefte aan tempo. Hij is blij dat de raad hiervoor de aandacht vraagt. Het college wil graag 

tegemoet komen aan de versnelling van de woonagenda en kan de motie omarmen.  

De motie van het CDA m.b.t. het inzichtelijk maken van de lokale woonbehoefte, wil hij gezien 

de formulering ontraden. Gevraagd wordt om een onderzoek. Maart 2019 is niet haalbaar om-

dat dit regionaal wordt opgepakt en midden 2019 is dit onderzoek gereed. Wethouder Gerrits 

wil dit afwachten en de raad informeren.  

De motie extra capaciteit voor transformatie van woningen, woningsplitsing is sympathiek. hij 

begrijpt de motie en deze sluit aan bij de woonvisie. Woningsplitsing is een kansrijke manier om 

een bijdrage te leveren aan de woonbehoefte, past in kleinschalige initiatieven en is duurzaam. 

Het gaat erom hoe groot of klein de vraag is. De afgelopen drie jaar zijn 8 initiatieven inge-

diend. Wanneer het college verzocht zou worden bij de volgende kadernota de raad te informe-

ren, zou het college hiermee uit de voeten kunnen.  

De motie van de VVD inzake woningbouw in Wijchen (motie 15) is overbodig. Gevraagd wordt 

te denken in kansen en de bevoegdheid te gebruiken om een hogere geluidsbelasting toe te 

passen. Het college doet niets anders. Wethouder Gerrits vermoedt dat de motie te maken 

heeft met een casus in Niftrik. De gemeente is samen met initiatiefnemer in gesprek gegaan om 

een oplossing te zoeken voor het geluid. De oplossing is nabij. 

In de motie van het CDA inzake de omgevingswet wordt gevraagd voor 1 april 2019 de raad te 

informeren over de stand van zaken over de voorbereidingen. Dit is geen enkel probleem. Via 

de griffie wordt binnenkort een voorstel aan de raad toegezonden.  

Naar aanleiding van de vraag van de heer Van Kuppeveld betreffende jongerenhuisvesting tot 

23 jaar, vermeldt wethouder Gerrits dat hij in gesprek is met een partij om het Molenhuis te 

exploiteren voor jongeren tot 23 jaar.  

 

Wethouder Loermans gaat nader in op 1 amendement en 3 moties die zijn portefeuille betref-

fen. Naar aanleiding van D66 merkt hij op dat gepleit wordt voor een snelfietspad richting Nij-

megen. Dit fietspad ligt er al jaren en is met provinciale subsidie is gerealiseerd. 

Indien meer fietsstraten gewenst zijn. Gewerkt wordt nu aan de afronding bij de Ringlaan. 

Wanneer meer fietsstraten gewenst zijn is een complete herinrichting van de weg nodig. Dit kan 

alleen wanneer dit gelijk een groot project wordt uitgevoerd, bv. in het kader van de riolering.  

In reactie op de vragen van VVD en Kernachtig Wijchen m.b.t. de bermen, deelt wethouder 

Loermans mee dat in de begroting 2019 de Wezelse dijk is opgenomen. In 2019/2020 komt hij 
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met een nota voor het vervolg.  

Naar aanleiding van de motie van het CDA inzake vuurwerkoverlast, verontschuldigt hij zich. De 

toezegging om de raad te informeren via een informatienota, is niet nagekomen. Het college 

heeft de nota besproken, maar deze is niet naar de raad doorgestuurd. Hij zegt toe in februari 

2019 een informatienota naar de raad toe te zullen zenden.  

Het afvalbeleid is vorige maand besproken. De raad heeft unaniem besloten het omgekeerd in-

zamelen stop te zetten en een zomerinzameling van het GFT te doen. Er komt een voorstel voor 

het nieuwe afvalbeleid en in januari zal het college met de eerste resultaten van de evaluatie 

komen. Er is terecht kritiek op de stijging van de kosten voor het afvalbeleid. De belasting op 

het verbranden van restafval is meer dan verdubbeld. Het bestuur van de ARN heeft bezwaar 

aangetekend, maar het gaat door. Rekening is gehouden met de accijnsverhoging en de extra 

GFT-ronde.  

Het college heeft grote waardering voor de inzet van de agrariërs die helpen met het strooien in 

de winter. Hij is in gesprek met ZLTO m.b.t. een eventuele indexering van de vergoeding. 

De fractie van Kernachtig Wijchen maakt zich terecht zorgen over de vrijwilligersorganisaties. In 

het sportakkoord zit ruimte voor extra combinatiefunctionarissen. Wethouder Loermans is in 

gesprek met een drietal verenigingen.  

Met betrekking tot de asbestproblematiek is hij in gesprek met de ODRN hoe dit aan te pakken. 

Mogelijk kunnen eigenaren verleid worden dit eerder aan te pakken met behulp van een lage 

rentelening via SVN. 

De oproep tot het formuleren van een natuurbeleidsplan is begrijpelijk. Wethouder Loermans 

ontraadt het om dit te doen via een aparte nota. Dit komt al aan de orde in het groenstructuur-

plan. De meeste natuur in Wijchen is bovendien niet in handen van de gemeente, wel kleine 

stukjes. Hij raadt aan dit serieus op te pakken in een integraal plan in plaats van aparte plan-

nen. Voor het groenstructuurplan is al een budget inclusief ondersteuning in de begroting opge-

nomen. Het is niet nodig hiervoor extra budget vrij te maken. Het zou jammer zijn van budget 

voor het LOP. Het contract met grondverzetbedrijf voor het Van Cittersterrein is afgelopen. Vol-

gend jaar wordt gestart met de herinrichting en dan is dit budget nodig. Ook is door de raad 

opgeroepen aandacht te houden voor de EVZ. 

Naar aanleiding van de motie van D66 inzake de groene schoolpleinen merkt hij hier voorstan-

der van is. De provincie steunt het initiatief en hierover is al contact geweest. De inzet van de 

reservering voor speeltoestellen is mogelijk, maar er zijn al afspraken omtrent de speeltoestel-

len. Gekeken kan worden of dit samen met Kans en Kleur opgepakt kan worden. De motie is ei-

genlijk overbodig, maar de wethouder begrijpt dat hiervoor aandacht wordt gevraagd.  

Motie 7, inventarisatie renovatie-opgave Wijchen. Het is zeker niet de bedoeling dat de Blauwe 

Hof wordt vergeten. De wijk ligt er over het algemeen keurig bij. Wanneer een specifiek plan 

gewenst is en afschrijvingstermijnen naar voren gehaald worden, moet het hele IBOR en ook de 

gemeentelijke begroting op de schop. Het college ontraadt de motie.  

 

Wethouder Burgers reageert op de opmerking van de VVD dat het college kort op de bal moet 

spelen waar het Rondom Wijchen betreft en de winstwaarschuwing van het CDA. Rondom Wij-

chen is opgericht om de jeugdzorg en WMO op een goede manier vorm te geven, ook kwalit a-

tief. In de jeugdzorg is de beweging ingezet om preventief te werken en professionele zorg te 

voorkomen. Dit levert een kostenbesparing op.  

De € 800.000 uit de stroppenpot is voor het college de bevestiging dat de gemeente in de rijks-

bijdrage tekort is gedaan. Wethouder Burgers hoopt dat het budget structureel wordt opgeplust. 

Het college blijft naar kostenbeheersing werken.  

Wethouder Burgers meldt dat hij met een informatienota zal komen over de meldcode huiselijk 

geweld in het kader van Veilig Thuis. In juni is de raad kritisch geweest m.b.t. de GGD.  

In het kader van dagbesteding wordt een beweging gemaakt naar een meer algemene voorzie-

ning en niet alleen op gezette tijden bepaalde dagdelen te bieden, maar bv. een hele week. Dit 

is een extra service. Het is beter te exploiteren en te beheren. Mogelijk kan hier een bezuiniging 

gerealiseerd worden. 

De seniorenontmoetingsplek in het centrum wordt meegenomen door een groep kwartiermakers 

die samen met de WMO-raad een plan aan het uitwerken is. Dit is nodig voordat een en ander 

ruimtelijk wordt ingevuld. Hij raadt het af nu een extra ambitiepijler aan het project Tussen 

Kasteel en Wijchens Meer toe te voegen. Eerst moeten de kwartiermakers aan de slag.  
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De motie voor de inhaakkalender is een sympathieke motie; dit is iets wat al bestaat. De com-

municatieafdeling geeft hier aandacht aan. De motie wordt ontraden. 

Wethouder Burgers wil graag informatie over het project in Tilburg “nu niet zwanger”. In Wij-

chen is dit georganiseerd via Rondom Wijchen, een professionele instelling die beleid heeft op 

dit punt. Hij zal e.e.a. daar neerleggen en hen vragen dit terug te koppelen.  

Het college omarmt de motie.  

 

Wethouder Derks constateert dat de economie aantrekt, er voldoende vacatures zijn, maar nog 

niet iedereen aan het werk is. Het Werkbedrijf is verantwoordelijkheid, maar het lukt niet bin-

nen het rijksbudget de bijstandsgerechtigden op te vangen. Gevraagd wordt waarom nog zoveel 

mensen langs de zijlijn staan, de uitkeringsduur langer is en de populatie vergrijst. In het coali-

tieakkoord wordt deze vraag ook gesteld. Er is een projectgroep gestart in Wijchen en Druten 

om met het Werkbedrijf voorstellen te formuleren om het aantal mensen in de bijstand te be-

perken. Hij verwacht een eerste voorstel in het eerste kwartaal 2019. De voorstellen hebben 

originaliteit in zich; er is verder gekeken dan hetgeen al jaren gedaan wordt.  

Naar aanleiding van het amendement en de motie van Sociaal Wijchen, merkt hij op dat het 

college een goed tijdelijk vangnet van groot belang vindt voor mensen die aanspraak maken op 

een uitkering, maar ook dat mensen zoveel mogelijk aan het werk gaan, mee kunnen doen.  

Werk moet lonen. Er moet verschil zijn tussen wel en niet werken. Het is ongewenst dat het f i-

nancieel steeds minder aantrekkelijk wordt om te werken. Het voorstel van Sociaal Wijchen is 

goed bedoeld, maar houdt mensen onnodig lang in de uitkering. Wethouder Derks ontraadt 

daarnaast de motie omdat hierdoor door de financiële ondergrens van de post onvoorzien ge-

gaan wordt.  

Het college omarmt het amendement m.b.t. de renovatie van het kasteel.  

In reactie op de opmerkingen over het openbaar toilet, betreurt wethouder Derks het dat  hij 

niet tot overeenstemming met de eigenaar van het perceel heeft kunnen komen. Hij zegt toe 

tegemoet te komen aan de wens om vóór de kaderbrief 2020 een voorstel aan de raad voor te 

leggen. 

De moties over de toeristenbelasting en wandelpaden wil hij graag meenemen bij de visie over 

toerisme die volgend jaar behandeld wordt. Hij noemt in dit kader de opmerkingen bij de ka-

derbrief over dorpsmarketing etc. Het college is positief gestemd over de wandelpaden en 

vraagt de indieners ruimte om dit bij de integrale nota toerisme te betrekken. Het lukt niet om 

in het eerste kwartaal 2019 een voorstel voor te leggen.  

 

De voorzitter gaat nader in op de opmerking van het CDA omtrent jongerenoverlast. Er is niet 

alleen een toezegging gedaan m.b.t. vuurwerkoverlast, maar ook met betrekking tot jongeren-

overlast. Helaas is in beide gevallen geen informatienota voorgelegd. Dit komt alsnog met grote 

spoed richting de raad. Het is ook zo dat niet alleen aandacht is voor jongerenoverlast, maar dit 

ook aangepakt wordt. Op 31 mei jl. heeft hij de raad hierover geïnformeerd.  

Met betrekking tot de werkorganisatie Druten-Wijchen, constateert burgemeester Verheijen, dat 

de raad zich betrokken en verantwoordelijk voelt voor de werkorganisatie. Er zijn ook krit ische 

geluiden. Hij wil niet herhalen wat de redenen zijn geweest voor de ambtelijke fusie. Dit is me-

dio 2016 uitgebreid besproken. Destijds was sprake van breed draagvlak, ook van het CDA. De 

werkorganisatie is nu 5 maanden onderweg, is op 1 mei jl. daadwerkelijk van start gegaan. Er 

was vertraging omtrent de invulling van functies. Er is een nieuw management, nieuw team. Er 

is niet alleen sprake van een fusie, maar ook een reorganisatie. Het vraagt in ieder geval veel 

tijd; zeker twee jaar is nodig om daadwerkelijk resultaat te kunnen aantonen.  

Met de zes oud-medewerkers van de gemeente die niet zijn teruggekeerd in de werkorganisatie 

is afgesproken dat maximaal wordt ingespannen om hen perspectief te bieden een andere 

werkkring. De inspanning geldt zowel voor de werkgever, als voor de oud-medewerkers. Twee 

van hen hebben al een perspectief gebonden. Twee andere oud-medewerkers zijn tijdelijk el-

ders aan de slag.  

Burgemeester Verheijen merkt op dat veel werk te verzetten is; juist nu is het nodig dat de 

raad het eigenaarschap ter harte neemt en loyaal de organisatie steunt in de wetenschap dat 

het bestuur, de colleges van zowel Druten als Wijchen scherp aan de wind koersen. Er komen 

niet alleen fte’s bij, er gaan ook fte’s van de formatie af. Hij noemt als voorbeeld het teruglopen 

van het aantal uitgiften van rijbewijzen en reisdocumenten dat direct effect heeft op de inzet en 
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aantal fte’s bij burgerzaken.  

In reactie op de motie “integraal inzicht Fte’s werkorganisatie Druten Wijchen”, vraagt de voor-

zitter hoe diep de raad in de bedrijfsvoering wil gaan. De uitbreiding op onderdelen wordt 

steeds aan de raad voorgelegd, op andere punten wordt formatie ingeleverd. Daarnaast zou het 

gewenst zijn wanneer nieuwe ambities Het college ontraadt motie 6. 

De motie voor de spreekuurrechter is sympathiek. De vraag is echter over hoeveel zaken D66 

het heeft c.q. voor welk probleem dit de oplossing is. Wijchen hanteert een effectieve vorm van 

mediation en buurtbemiddeling. Het college ontraadt de motie. 

De voorzitter brengt, naar aanleiding van de motie voor de fairtrade gemeente, in herinnering 

dat door het college eerder - in antwoord op vragen vanuit de PvdA – is aangegeven, dat naast 

prijs en kwaliteit, duurzaamheid een belangrijk criterium is bij het inkopen van producten. Het 

is niet alleen een verplichting om in alle gevallen, ongeachte de kosten duurzaam in te kopen, 

maar ook de koers. Het college ontraadt de motie.  

 

De heer Gatzen vindt de informatienota over de AVG onder de maat, evenals de reactie van het 

college. 

De voorzitter wijst erop dat medio 2016 het bedrijfsplan is geformuleerd van de werkorganisa-

tie. Dit plan is vastgesteld en daarin zijn aannames gedaan die samenhangen met de AVG. Ach-

teraf blijkt dit te laag ingeschat. Dit is aangegeven in de nota. Ten aanzien van de uitbreiding 

voor de FG [functionaris gegevensbescherming] en CISO [Chief Information Security Officer] is 

0,5 fte nodig teneinde alles wat samenhangt met de invoering van de AVG op een goede manier 

te kunnen doen.  

 

De heer Derksen wijst erop dat in de motie “seniorenontmoetingsplek centrum” in het tweede 

bullet aan het college wordt gevraagd de voor- en nadelen weer te geven van het opnemen van 

een seniorenontmoetingsplek als randvoorwaarde in het project “Tussen Kasteel en Wijchens 

meer”. De wethouder heeft hier niet op gereageerd. 

Wethouder Burgers heeft aangegeven dat de kwartiermakers met een plan bezig zijn. Er komt 

een tussenevaluatie en na 2 jaar een eindevaluatie. Bekeken dient te worden welke behoefte er 

is in het centrum en het moet in de ruimtelijke opdracht passen. Het zou in de tender meege-

nomen kunnen worden, maar het duurt zeker 1 of 2 jaar voordat ruimtelijk iets hierover gezet 

kan worden.  

 

6. Schorsing voor fractieberaad 

De voorzitter schorst van 20.00-20.15 uur de vergadering voor fractieberaad.  

 

7. Tweede termijn van de raad en tevens bespreking van ingediende amendemen-

ten en moties 

De voorzitter geeft het woord aan de raad voor de tweede termijn. De spreekvolgorde is omge-

keerd ten opzichte van de eerste termijn. 

 

Kernachtig Wijchen 

De heer Van Bronkhorst dankt het college voor de beantwoording van de vragen.  

Door wethouder Loermans werd aangegeven dat het probleem bij de vrijwilligersorganisaties 

opgelost zou kunnen worden met behulp van combinatiefunctionarissen. Hij stelt voor om het 

breder te trekken en te kijken of jong-senioren geïnteresseerd kunnen worden om de gaten bij 

de verenigingen te vullen.  

Aangegeven wordt dat gewerkt wordt aan de asbestsanering. Het is een onderwerp dat landelijk 

speelt en naar mening van Kernachtig Wijchen regionaal opgepakt kan worden. Het is een grote 

en zware opgave en 2024 komt er aan. 

De heer Van Bronkhorst is niet blij met de reactie op zijn vraag m.b.t. dagbestedingen. Initia-

tieven zoals de broedplaats, het Kuyperke in Batenburg hebben zich bewezen en moeten niet  

ingezet worden als bezuiniging. Hier moet in 2019 goed naar gekeken worden en waar nodig zal 

hij hierop terugkomen. 

Door wethouder Gerrits wordt gevraagd naar ideeën voor alternatieve financieringsbronnen om 

de teruglopende inkomsten vanuit Bijsterhuizen te compenseren. De heer Van Bronkhorst denkt 

dat een goede maatschappelijke discussie gevoerd moet worden met bedrijven en inwoners om 
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te kijken of er mogelijkheden zijn voor alternatieve bronnen. Hij heeft de waarschuwing van de 

wethouder gehoord. Wanneer de raad komt met nieuwe voorstellen, moet goed gekeken wor-

den waarvan dit betaald kan worden. De lasten kunnen niet oneindig stijgen.  

De heer Derksen constateert dat er een grote wensenlijst ligt; niet alles kan worden waarge-

maakt. De raad heeft geen ambtelijke ondersteuning die alle projecten kan doorrekenen en hoe 

hier financieel grip op te houden.  

De heer Van Bronkhorst wil het onderwerp meenemen in de denktank, die zich kan buigen over 

de vraag wat de plannen en ambities zijn, waar kansen liggen en hoe dit gefinancierd kan wor-

den.  

De heer Gatzen wijst op de rapportage grote projecten.  

De heer Derksen wil vooral kijken naar de kostenkant van het geheel. Hoe krijgt de raad hier 

meer zicht op? 

De heer Van Bronkhorst vindt het voldoende indien de raad hierover 2x per jaar wordt geïnfor-

meerd.  

Ten aanzien van de motie van D66 inzake het teruggeven van afvalstoffenheffing aan de inwo-

ners, merkt hij op dat sprake is van bestaand beleid.  

Mevrouw Dauphin stelt dat het nog niet klaar is. Er is nu aandacht voor. Ergens wordt geld ge-

genereerd en dit loopt op. Dat is niet de bedoeling. De fractie van D66 heeft deskundige hulp 

ingeroepen en komt hier later nog op terug.  
De heer Derksen heeft in zijn betoog aangegeven dat de kosten oplopen en de gemeente nog 

grote achterstand heeft in het aantal kilo’s restafval. Er is echter nog geen nieuw afvalbeleids-

plan.  

De heer Van Bronkhorst stelt dat de vangdoelstellingen gehaald moeten worden. De wethouder 

is bezig met de evaluatie van de extra GFT-ronde. 

De heer Derksen vraagt hoe verklaard kan worden dat in Wijchen nog steeds 105 kg restafval 

wordt ingezameld terwijl dit in Druten 49 kg is. 

De heer Van Bronkhorst vindt dat dit aandacht nodig heeft en vertrouwt erop dat Wijchen op de 

goede weg is. Hij heeft vertrouwen in de cijfers die door de heer Verharen zijn gepresenteerd.  

Mevrouw Dauphin vindt de cijfers van de overheden in de regio betrouwbaarder.  

De heer Van Bronkhorst is overtuigd dat de cijfers van de heer Verharen uit betrouwbare bron 

komen. 

 

Mevrouw Zijlstra steunt de woorden van wethouder Derks m.b.t. amendement 2. Op dit mo-

ment is de economische groei de beste stimulans om aan het werk te komen. Het verhogen van 

de inkomensgrens draagt daar niet aan bij. Bovendien gaat de Algemene Reserve dan door de 

financiële ondergrens heen. 

De heer De Kievit is van mening dat wanneer iedereen moet kunnen meedoen, er ook ruimte in 

het budget moet zijn. Daarom heeft hij het amendement en de motie ingediend. Het is jammer 

dat dit zo makkelijk wordt weggeschoven. De belofte “samen trap op” wordt nu niet ingelost. 

 

De heer Klinkhamer constateert dat het amendement inzake het natuurbeleidsplan door het col-

lege wordt ontraden. Hij is van mening dat de natuur onder grote druk staat. Dit vraagt een 

duidelijke visie van de overheid. Lokaal kan dit veel invloed hebben. Het is belangrijk dat de na-

tuurwaarden duidelijk inzichtelijk worden. Natuurlijk is er een relatie met het groenstructuur-

plan. 

Mevrouw Peters-Vroom vraagt zich af in hoeverre de consequenties van het amendement over-

zien kunnen worden. 

De heer Klinkhamer wijst erop dat voorgesteld wordt € 15.000 vrij te maken uit de reserve van 

het landschapsontwikkelingsplan om de natuurwaarden inzichtelijk te maken. 

Mevrouw Peters-Vroom merkt op dat hierdoor andere mogelijkheden in de toekomst klem kun-

nen komen.  

De heer Klinkhamer wil de natuurwaarden beschermen en hierop vooraf anticiperen. Het na-

tuurbeleidsplan is het referentiekader voor natuur en groen in de gemeente. 

Mevrouw Dauphin merkt op dat door de wethouder is aangegeven dat het groenstructuurplan 

dit al biedt. Veel natuur is niet in handen van de gemeente. Daarnaast is er nog de EVZ.  

Zij vraagt zich af wat dit stuk toevoegt, anders dan opnieuw een stuk beleid waar geen budget 

voor is.  
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De heer Klinkhamer wijst erop dat er ook gebieden zijn waar de gemeente niet over gaat. De 

gemeente kan hierover een duidelijke visie opstellen. 

Mevrouw Dauphin stelt dat de gemeente alleen iets kan zeggen over haar eigen gebied. Aan 

andere organisaties kan niet opgelegd worden dat zij zich aan de visie van de gemeente hou-

den.  

De heer Klinkhamer wil meegeven hoe de gemeente hier tegenaan kijkt. Er zijn genoeg gebie-

den in Wijchen zelf.  

Mevrouw Dauphin heeft de wethouder gehoord die aangaf dat dit heel weinig was.  

De heer Klinkhamer vindt juist daarom het natuurbeleidsplan van belang. Hij had verwacht dat 

D66 hierin mee zou gaan. 

Mevrouw Dauphin heeft van de wethouder begrepen dat dit al wordt gedaan. 

De wethouder heeft dit niet letterlijk gesteld, aldus de heer Klinkhamer, maar heeft aangeven 

dat dit wellicht in het groenstructuurplan meegenomen kan worden. Hij pleit ervoor een duide-

lijke visie vanuit de gemeente op te stellen en dit niet mee te nemen in een ander plan.   

De motie van D66 inzake groene schoolpleinen, vindt de fractie van Kernachtig Wijchen een 

goed plan. De fractie zal de motie graag steunen. Het is goed samen met kinderen te werken 

aan bewustwording van de natuur.  

 

De heer Evers reageert op de motie van de CDA-fractie betreffende de omgevingswet. Hij heeft 

vertrouwen in het college dat dit goed wordt opgepakt en de raad tijdig wordt geïnformeerd.  

Er zijn twee informatiebijeenkomsten geweest en de raad wordt binnenkort op de hoogte ge-

steld van de ontwikkelingen.  

De heer Derksen wijst op de overwegingen in de motie en vraagt wat het bezwaar is om mid-

dels de motie te vragen naar een bevestiging dat de raad wordt geïnformeerd. 

De heer Evers vindt een bevestiging overbodig.  

De heer Derksen meent dat het niets met wantrouwen te maken heeft. Het gaat om de grootste 

wijziging in het Nederlandse systeem. Zeker gezien de nieuwe werkorganisatie is het goed 

e.e.a. op papier te krijgen.  

De heer Evers heeft er vertrouwen in dat dit op het netvlies staat van de werkorganisatie.  

 

Mevrouw Loermans merkt in reactie op de motie van het CDA inzake het inzichtelijk maken van 

de lokale woningbehoefte, dat de wethouder heeft aangegeven dat dit regionaal opgepakt 

wordt. Midden volgend jaar zal het resultaat worden gepresenteerd. Zij gaat er daarnaast van-

uit dat de woonagenda is opgesteld op basis van de woonbehoefte. 

Mevrouw Joosse merkt op dat in juni 2017 door Kernachtig Wijchen zelf bij amendement is ge-

vraagd de lokale woningbehoefte inzichtelijk te maken. In mei 2018 is dit opnieuw gedaan. Zij 

is verbaasd dat Kernachtig Wijchen hier niet in mee zou willen gaan.  

Mevrouw Loermans wil nu versnellen nu de behoefte hoog is en gaat er vanuit dat de versnel-

ling plaatsvindt op basis van de behoefte in Wijchen. Onderzoek is daarom nu niet nodig.  

Naar aanleiding van de motie van de VVD ‘woningbouw in Wijchen’, merkt zij op dat de wet-

houder heeft aangegeven dat dit al gebeurt. Zij wil de wethouder niet  iets opdragen wat hij al 

doet.  

Mevrouw Peters-Vroom informeert of er bij Kernachtig Wijchen geen mailtjes, telefoontjes etc. 

binnenkomen van mensen die willen bouwen en dit nu nog niet mogelijk is.  

Mevrouw Loermans bevestigt dit, maar dit heeft dan niet te maken met geluidsbelasting.  

 

De heer Verbeeten stelt dat Kernachtig Wijchen de motie inzake vuurwerkoverlast niet zal steu-

nen. Dit zou betekenen dat de overlast van de kermis en carnaval ook nader bekeken zou moe-

ten worden.  

Mevrouw Hoogteijling wil een debat voeren over de feiten, niet over meningen. Vorig jaar heeft 

de fractie de motie ingetrokken omdat er een informatienota zou komen. Dit is niet gebeurd en 

daarom dient de fractie opnieuw een motie in. 

De heer Verbeeten stelt dat er nog meer evenementen zijn die dan onderzocht zouden moeten 

worden. Er is dan een integraal onderzoek nodig.  

Mevrouw Hoogteijling meent dat alles onderzocht kan worden. Elk jaar opnieuw vindt de discus-

sie plaats over vuurwerk. Zij wil voorkomen dat het alleen over meningen gaat.  

De heer Verbeeten is van mening dat dit dan ook voor alle andere evenementen moet gelden.  
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De heer Gatzen vindt de gang van zaken een reden om de motie te steunen. Vorig jaar is een 

informatienota toegezegd en deze is niet gekomen.  

De heer Verbeeten vindt dit geen argument. Hij ziet de noodzaak niet.  

De fractie van Kernachtig Wijchen zal de motie integraal inzicht fte’s werkorganisatie Druten - 

Wijchen niet steunen. Het heeft te maken met een integrale overweging tussen kwaliteit en 

kosten en dit is geen zaak van een lekenbestuur als de raad. Deze afweging hoort thuis op di-

rectieniveau.  

Mevrouw Dauphin stelt dat niet ontkend kan worden dat in de afgelopen nota’s steeds om extra 

fte’s gevraagd wordt. Het gaat nu al om 4 fte, € 160.000 structureel per jaar.  

De heer Verbeeten merkt op dat de samenwerking met Druten daadwerkelijk pas 5 maanden 

bezig is. Het personeelsniveau hoort niet bij de raad. Hij ziet de motie als een motie van wan-

trouwen richting het dagelijks bestuur van de gemeente.  

Mevrouw Dauphin vindt het feit dat de raad een lekenbestuur is, zeker geen reden om te stellen 

dat de raad hier niet over gaat. Het kan gewoon besproken worden. Het gaat niet om het in-

houdelijke, maar om een uitbreiding van fte’s op notaniveau. Zij wil graag weten wat nog te 

verwachten is. Het gaat om veel geld en ook om de kwaliteit van de dienstverlening.  

De heer Verbeeten blijft van mening dat de raad hier niet over gaat.  

 

De heer Van den Boogaard vindt de motie van het CDA inzake de seniorenontmoetingsplaats 

sympathiek. Het is echter belangrijk te weten of er draagvlak is bij de senioren. Indien dit het 

geval is, wil de fractie hier graag over meedenken.  

De heer Peters Sengers vindt participatie zeker van belang. Hij is verbaasd dat de wethouder 

aangeeft dat het nog 2 jaar kan duren. De Huttenkamp is al 6 jaar weg. Er is nu een unieke 

mogelijkheid om te bewerken dat er iets kan komen. Hoe kijkt Kernachtig Wijchen hier tegen 

aan? 

De heer Van den Boogaard wil meedenken om het proces te versnellen. De senioren hebben in-

derdaad al 6 jaar moeten wachten nadat de bestemmingswijziging van de Huttenkamp is ver-

anderd. Hij is echter van mening dat de discussie hier nu niet thuishoort, maar volgende week 

bij de nota Tussen Kasteel en Wijchens Meer aan de orde moet komen. Het is bovendien niet 

duidelijk of de behoefte er is.  

De heer Peters Sengers begrijpt dat Kernachtig Wijchen bereid is in gesprek te gaan.  

De heer Van den Boogaard stelt dat dit niet geldt in relatie tot de motie. 

De heer Peters Sengers merkt op dat vandaag 21 moties/amendementen zijn ingediend die ook 

niet allemaal rechtstreeks samenhangen met de begroting. Hij ziet het verband wel van de mo-

tie met de begroting. Dit heeft te maken met het collegeprogramma waarin toegezegd wordt 

dat het college bereid is, indien een vereniging zich aanbiedt.  

De heer Van den Boogaard vindt het voorstel van D66 voor de spreekuurrechter een goede toe-

voeging op de buurtbemiddeling. Dit is een stap die wordt gezet als het misloopt. Daarom kan 

een onderzoek naar behoefte enerzijds en kosten anderzijds een mooi beeld geven of hie rmee 

verder gegaan moet worden of niet. Kernachtig Wijchen zal de motie steunen.  

 

De heer Verharen merkt naar aanleiding van motie 7, inventarisatie renovatie-opgave Wijchen, 

op dat de fractie zich kan vinden in het antwoord van de wethouder m.b.t. het IBOR. Het colle-

ge wordt opgeroepen onderscheid te maken tussen gepland onderhoud, afschrijvingen en reno-

vatievraag. Dit wordt al gedaan dus de motie is overbodig. Ook wordt gevraagd de inwoners te 

betrekken, maar zij komen voldoende aan bod in de DOP’s, WOP’s en participatieladder etc.  

De fractie zal de motie niet steunen.  

Mevrouw Wittenberg heeft de wethouder horen zeggen dat D66 het IBOR overhoop wil halen, 

maar de fractie wil kijken hoe het IBOR kan aansluiten bij de wensen die leven in de wijk. Hier-

door krijgt ook de wijk een stem bv. in WOP’s. Hiervan zijn er maar twee en zij wil hiermee ve r-

der. Hier kan de fractie van Kernachtig Wijchen niet tegen zijn.  

De heer Verharen verwijst naar het antwoord van de wethouder. In het IBOR zitten riool, 

straatmeubilair, speeltoestellen etc. Het is een breed pakket en voldoende om iedere wijk tot 

zijn recht te laten komen, gekoppeld aan WOP’s, participatieladder etc. 

Hij heeft overal gezocht naar de inhaakkalender, maar deze niet kunnen vinden.  

 

 



 

 

Verslag openbare raadsvergadering d.d. 8 november 2018 pagina 16 van 27 

De voorzitter deelt mee dat zojuist bericht is ontvangen dat de heer Luciën van Riswijk de 

nieuwe burgemeester wordt van de gemeente Zevenaar. Hij stelt voor vanaf  deze tafel hem van 

harte te feliciteren en succes te wensen met deze mooie promotie.  

 

 

Wijchen Lokaal 

De heer Van Kuppeveld stelt dat Kernachtig Wijchen bijna alles heeft besproken wat te bespre-

ken valt. Alle vragen van Wijchen Lokaal zijn naar behoren door het college beantwoord. In re-

actie op de beantwoording van de voorzitter dat  de 6 ex-managers niet op de bank zitten, is hij 

blij te horen, dat zij weer kunnen uitzien naar een andere baan.  

Hij zal bij de stemming laten blijken welke amendementen en moties de fractie al dan niet 

steunt.  

 

PvdA 

De heer Gatzen merkt m.b.t. de werkorganisatie Druten - Wijchen op, dat hij van mening is dat 

de raad goed geïnformeerd wordt. Hij steunt de WDW van harte. Er hoort ook pijn bij, niet alles 

gaat goed. Het is belangrijk dat de raad zijn steun uitspreekt. Samen is dit in gang gezet.  

De heer Derksen herinnert zich dit toch anders. Dit soort dingen is destijds niet besproken. Nu 

wordt aangegeven dat bij elke reorganisatie dingen gebeuren. Waarom kon dit een jaar geleden 

niet worden voorzien?  

De heer Gatzen stelt dat bij elke reorganisatie frictie hoort. Dit moet binnen de perken gehou-

den worden. Hij is van mening dat dit goed gebeurt, de raad goed wordt geïnformeerd en heeft 

vertrouwen in het college en de werkorganisatie. Hij wil niet de discussie aangaan over 1 fte 

meer of minder.  

Mevrouw Dauphin stelt dat het juist wél daarover gaat. In elke nota wordt gevraagd om 1 fte of 

¼ fte. Er is geen integraal beeld.  

De heer Gatzen is van mening dat vanavond de middelen voor de WDW worden vastgesteld. Op 

het niveau van de financiën staat hij hier vierkant achter. Volgende week komt de nota WDW 

aan de orde.  

Het amendement voor het ontwikkelen van een natuurbeleidsplan wordt door het college ontra-

den omdat dit in het groenstructuurplan meegenomen kan worden. De heer Gatzen merkt op 

dat het natuurbeleidsplan een plan op zich is. Het is niet twee voor de prijs van één. Het groen-

structuurplan gaat over het beheer, niet over natuur. Hij hoopt dat de natuur in het groenstruc-

tuurplan volwaardige aandacht krijgt.  

De wethouder geeft aan de raad bij de Kaderbrief te informeren over de mogelijkheden voor 

woningsplitsing. De motie woningsplitsing vraagt echter om een herziening van het beleid. De 

heer Gatzen vraagt zich af of het college bij de motie hetzelfde beeld heeft als de fractie. 

Ten aanzien van de AVG, merkt hij op dat hij op zich vertrouwen heeft in de organisatie en het 

college. Het lijkt net of dit niet zo belangrijk is. Het is iets anders als service. De privacy van de 

inwoners moet voorop staan.  

 

Mevrouw Osman vindt het voorstel van Sociaal Wijchen een mooi voorstel. Het college ontraadt 

de motie omdat het onwenselijk is tussentijds de inkomensgrens op te hogen. Zij zou de inko-

mensgrens voor de toekomst op een goede manier willen verhogen, niet naar 115%, maar naar 

120%.  

De heer De Kievit is blij met deze reactie. Hij denkt echter dat de sprong naar 120% nog verder 

ligt en ziet dit als een tussenstap. 

Mevrouw Osman wijst op de kindregeling waar de grens net iets is opgehoogd. Stapsgewijs 

wordt toegewerkt naar het doel. Zij roept de heer De Kievit op met de PvdA-fractie hierin mee 

te gaan. 

Mevrouw Dauphin informeert of de fractie bereid is te kijken naar de glijdende schaal, zoals bij 

de kindregeling aan de orde is geweest. 

Mevrouw Osman wacht de uitwerking af. De financiële consequenties kunnen nog niet worden 

overzien. Er moeten keuzes gemaakt worden. Zij wil nu niet te hard van stapel lopen. 

De heer De Kievit stelt dat de raad sturing moet geven door de kaders te stellen. Hij denkt dat 

de raad op de goede weg is. 

De heer Derksen wijst op het signaal van de wethouder dat door de ondergrens van de Algeme-
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ne reserve gegaan wordt. De PvdA geeft nu aan de inkomensgrens het liefst op te hogen naar 

120%?  

Mevrouw Osman vindt het om deze reden te vroeg. De fractie is voorstander van het ophogen 

van de inkomensgrens, maar wil afwachten hoe dit financieel kan worden ingepast.  

Zij is verbaasd over de reactie van het college op de motie voor de fairtrade gemeente. In de 

wereld is een tweedeling voelbaar en zichtbaar. Het gaat om een duurzame wereld, eerlijke 

handel en bewustwording. Aan het college wordt gevraagd inzichtelijk te maken hoe de ge-

meente Wijchen bewust te maken. De informatie ligt voor het grijpen. Het is verbazingwekkend 

dat het college de motie niet omarmt. 

Mevrouw Wittenberg wijst erop dat in het nieuws gemeld werd, dat van fairtrade weinig recht-

komt bij de boeren die het nodig hebben. Van de mooie intenties wordt niet veel waargemaakt.  

Mevrouw Osman is dit niet ontgaan. Hetzelfde speelt ook bij andere goede doelen. Dit betekent 

niet dat men zich niet zou moeten inspannen voor een betere wereld. De vraag is in beeld te 

brengen wat nodig is om Wijchen een fairtrade gemeente te maken. Hierbij hoort ook maat-

schappelijk ondernemen. Het zou Wijchen sieren indien het aan de lijst zou worden toegevoegd.  

 

De heer Gatzen zal de motie voor de omgevingswet van het CDA ondersteunen. De wethouder 

heeft de motie omarmd. De motie lokale woonbehoefte zal de PvdA niet steunen. Dit wordt re-

gionaal opgepakt. De motie vuurwerkoverlast wordt door de PvdA gesteund. 

Mevrouw Joosse informeert waarom de motie lokale woonbehoefte niet wordt gesteund. 

Door de wethouder wordt aangegeven dat dit met de regio wordt opgepakt , aldus de heer Gat-

zen. Hij steunt deze reactie. 

Mevrouw Joosse verwijst naar de commissievergadering van mei, waarin de wethouder heeft 

toegezegd vóór het zomerreces met de uitwerking van de woonagenda te komen. Het lijkt haar 

van groot belang dat hiervoor aandacht is gezien de nijpende woonbehoefte. 

De heer Gatzen volgt de wethouder in deze. De PvdA steunt de motie voor de seniorenontmoe-

tingsplek niet. 

De heer Peters Sengers is verbaasd dat de PvdA geen aandacht heeft voor de behoefte aan een 

seniorenontmoetingsplek. 

De heer Gatzen stelt dat de PvdA hiervoor diverse keren aandacht heeft gevraagd in de raad. Er 

komt een nota en de wethouder geeft aan dat hiervoor een traject is uitgestippeld. Dit wacht de 

fractie af. 

De PvdA steunt de motie voor groene schoolpleinen.  

Motie 6, integraal inzicht Fte’s in werkorganisatie Druten-Wijchen wordt niet gesteund. Ook 

steunt de fractie de motie inventarisatie renovatie-opgave niet. De inhaakkalender is er al. De 

fractie is niet overtuigd van de motie voor de spreekuurrechter, maar is ook niet tegen. De frac-

tie geeft het het voordeel van de twijfel. 

Hetzelfde geldt voor de motie van de VVD inzake woningbouw. De fractie is niet overtuigd in 

hoeverre dit iets toevoegt.  

 

CDA 

De heer Derksen merkt op dat in de commissie van mei jl. is toegezegd voor het zomerreces in-

zichtelijk te maken van de lokale woonbehoefte is. Het is jammer dat dit soort toezeggingen 

niet wordt nagekomen. Het CDA heeft de motie concretisering versnelling woningbouw mede 

ingediend. De splitsing van woningen staat niet in het verkiezingsprogramma van het CDA, 

maar de fractie dient de motie mede in.  

Het is zeker goed te kijken of splitsing van woningen onder kleinschalige woningbouwinitiatie-

ven kan vallen of hier juist uitgehaald zou moeten worden. De lokale woonbehoefte is geba-

seerd op de cijfers van 2013-2015. Iedereen weet dat de markt is veranderd. Het is goed dit 

opnieuw in kaart te brengen. Dit wordt bekrachtigd in de motie. Hij beluistert dat de wethouder 

met de motie uit de voeten zou kunnen indien de datum in het dictum gewijzigd zou worden in 

najaar 2019. 

Mevrouw Wittenberg vraagt een nadere toelichting. 

De voorzitter merkt op dat hier door de wethouder in dupliek nader op ingegaan zal worden.  

Mevrouw Loermans constateert dat dan pas in het najaar 2019 de lokale woonbehoefte duidelijk 

zal zijn. Hoe verhoudt dit zich tot de versnelling van de woningbouw? 

De heer Derksen wil weten wat, waar en wanneer gebouwd kan worden met het huidige contin-
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gent. De wethouder heeft aangegeven dat het niet sneller kan. De werkorganisatie Druten-

Wijchen is één van de redenen. Meerdere partijen willen echter een analyse; Kernachtig Wij-

chen wil dit in 2019 gepresenteerd zien. Het college dient dit ter hand te nemen. Er komt een 

grote transitie aan, de omgevingswet. Wanneer de gemeente hierop niet goed voorbereid is, 

komt er nog veel meer werk op de gemeente af. Eén derde van de Nederlandse gemeenten 

heeft al een omgevingsplan. Hij is benieuwd naar de stand van zaken in Wijchen.  

De heer De Kievit spreekt van een complex verhaal. Hij vraagt zich af wat  de informatienota 

toevoegt en of dit bijdraagt aan de versnelling. 

De heer Derksen wil inzicht in het proces rondom de omgevingswet.  

In het sociale domein gaat het om reusachtige bedragen. De € 800.000 kan niet als structureel 

gezien worden. De wethouder geeft aan dat de rijksgelden structureel te weinig zijn en hoopt 

meer te krijgen. Wanneer dit niet gebeurt, is sprake van een groot probleem. De rijksgelden 

zijn in de begroting als werkelijkheid opgenomen. In 2021 wordt een aanname gedaan van 

€ 3,5 miljoen. Indien dit niet gebeurt, ligt het aan het rijk. De heer Derksen is van mening dat 

zelf gekeken moet worden hoe dit te verbeteren en keuzes gemaakt moeten worden.  

Naar aanleiding van de amendementen en moties, merkt de heer Derksen op dat de CDA-fractie 

het amendement voor renovatie van het kasteel zal steunen. 

De fractie kijkt anders aan tegen de financiële positie van de gemeente dan Sociaal Wijchen. 

Het heeft te maken met aannames die gemaakt zijn op het sociale domein. Eerst moet duidelijk 

zijn wat de werkelijke rijksbijdrage is.  

De CDA-fractie dient het amendement voor het natuurbeleidsplan mede in.  

Met betrekking tot de groene schoolpleinen, is de heer Derksen benieuwd naar de dekking. 

Voordat bezuinigd wordt op speeltoestellen, moet eerst gekeken worden naar de huidige stand 

van zaken. Hij vraagt zich af in hoeverre bekend is wanneer de bestemmingsreserve nodig is.  

De CDA-fractie steunt de motie integraal inzicht fte’s WDW niet. Het gaat een stap te ver om 

zich als raad bezig te houden met de personele invulling en het formatieplan. Hier is de directie 

verantwoordelijk voor.  

De renovatie-opgave hoort bij het IBOR en dit is ambtelijke uitvoering. De wethouder is hierin 

duidelijk. Het CDA zal de motie niet steunen. 

Ten aanzien van de spreekuurrechter, vraagt de heer Derksen zich af welk probleem hiermee 

wordt opgelost. Er is een onafhankelijke bezwarencommissie en ook de ambtenaren zijn steeds 

beter opgeleid; daarnaast is er het normale traject via de rechter. 

Mevrouw Wittenberg wijst op de lange wachttijden bij de rechter. De gemeente hoeft alleen 

contact te zoeken met de rechtbank en aan te haken bij de proef die in Nijmegen loopt. Het is 

een stuk extra dienstverlening.  

De heer Derksen wijst erop dat dit ook een aanzuigende werking kan hebben. De inwoners die 

er anders in de minne uitkomen, maken dan eerder gebruik van de spreekuurrechter.  

Mevrouw Wittenberg licht toe dat iemand wordt aangemeld door de verzekering of het juridisch 

loket, alleen indien er geen andere oplossing voorhanden is. 

De heer Derksen neemt dit mee terug naar de fractie. De CDA-fractie steunt de motie belasting 

vóór de toeristen. De moties voor de inhaakkalender duurzaamheid en versnelling woningbouw 

worden door het CDA mede ingediend.  

De motie voor de fairtrade gemeente wordt niet gesteund, gezien het antwoord van de port e-

feuillehouder.  

Mevrouw Osman vraagt of het CDA niet van mening is dat de bewustwording van fairtrade in de 

gemeente zou moeten worden vergroot.  

De heer Derksen vertrouwt hierin op het college. In de motie wordt nogal wat gevraagd. Hij kan 

niet overzien wat het allemaal inhoudt. Er moet zeker iets gedaan worden; in de motie wordt 

het echter heel groot gemaakt. Hij gaat af op het advies van het college. 

Mevrouw Osman informeert of het CDA vraagt om een aanpassing van het dictum. 

De heer Derksen ziet het als feedback op hetgeen in de motie is beschreven.  

In reactie op de motie van de VVD inzake woningbouw, merkt hij op dat hij verwacht had dat 

dit te maken had met afwijkende kleinschalige woningbouwinitiatieven. In het kader van geluid 

is sprake van veel jurisprudentie. Hij wil niet op de stoel van de wetgever of de ambtenaren 

gaan zitten.  

Mevrouw Peters-Vroom wijst erop dat m.b.t. geluidhinder er sprake is van een uitzonderingspo-

sitie. Zij gaat niet op de stoel van het college zitten, maar wil de wethouder en de ambtenaren 
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oproepen om indien nodig hiervan gebruik te maken.  

De heer Derksen wijst op de checklists die bij de vergunningverlening worden afgelopen.  

Mevrouw Peters-Vroom heeft ertoe opgeroepen om indien mensen vastlopen, de gemeente 

meedenkt in oplossingen. Zij vraagt er niet om af te wijken van de regelgeving, maar mee te 

denken in kansen.  

De heer Derksen stelt dat er geen weigeringsgrond bestaat op basis van het geluid. 

Mevrouw Peters-Vroom stelt dat het college mag afwijken. 

De heer Derksen zal de motie steunen.  

In reactie op de motie “nu niet zwanger”, stelt hij dat het gaat om een fundamenteel ethisch 

vraagstuk. Het is goed hierover na te denken. Hij is van mening dat de VVD in Nijmegen hier 

iets mee zou moeten doen. Dit is de schaalgrootte waar dit het beste past. De fractie steunt de 

motie niet. 

 

De heer Boumans merkt naar aanleiding van de motie voor de seniorenontmoetingsplek op, dat 

de VVD ook graag een wijkvoorziening in het centrum wil. In het dictum wordt echter alleen 

over senioren gesproken. 

De heer Derksen stelt dat dit zowel in het CDA-verkiezingsprogramma als in de motie onder de 

aandacht gebracht wordt. Hij heeft begrepen dat Kernachtig Wijchen hierover wil meedenken 

zodat dit op het juist moment op de juiste plek kan landen. Hij begrijpt dat de VVD dit breder 

wil zien. Mogelijk kan dit samen opgepakt worden en meegenomen bij het voorstel Tussen Kas-

teel en Wijchens meer.  

De heer Boumans meent dat ook woningbouw mogelijk zou kunnen zijn.  

De heer Derksen verwijst naar het verkiezingsprogramma van het CDA. Woningbouw behelst 

meer dan alleen senioren. 

De heer Boumans wijst erop dat de wethouder aangeeft dat de kwartiermakers bezig zijn met 

de inventarisatie van de behoefte. Hoe denkt de CDA-fractie hierover? 

De heer Derksen heeft het om deze reden aangekaart. Dit is de kans dit te realiseren. Wanneer 

het opgenomen wordt als ambitiepijler, gaan meerdere partijen hierover nadenken. Er kan iets 

moois en creatiefs ontstaan. Er zou relatief goedkoop een dergelijke ontmoetingsplek kunnen 

worden gerealiseerd. Hij ziet het als een enorme kans.  

 

VVD 

Mevrouw Peters-Vroom merkt naar aanleiding van de reactie van de wethouder op dat de VVD 

de motie voor woningbouw nadrukkelijk niet heeft geschreven op basis van een voorbeeld. De 

fractie heeft zich breder laten informeren.  

De heer De Kievit vraagt of de fractie de indruk heeft dat de ambtenaren mensen wegsturen 

zonder hen goed te informeren. 

Mevrouw Peters-Vroom hoort regelmatig dat vragen vastlopen. Daarom is zij van mening dat 

een oproep noodzakelijk is actief mee te werken. Zij wil de motie toch in stemming brengen.  

Mevrouw Loermans begrijpt dat het niet om een voorbeeld gaat; toch gaat het alleen over de 

geluidsbelasting. Waarom is punt 2 nog opgenomen? Hierdoor lijkt het dat het om één casus 

gaat. 

Mevrouw Peters-Vroom stelt dat er meerdere huizen worden gebouwd waar geluidsbelasting 

een vraag is. 

De heer Derksen stelt dat indien punt 2 eruit gehaald zou worden en hetgeen in de overwegin-

gen hierover staat, de fractie meer met de motie uit de voeten zou kunnen.  

Aangegeven wordt dat initiatieven stuk lopen en dat daar maximaal moet worden meegedacht. 

Dan kan de geluidsbelasting eruit. 

Mevrouw Peters-Vroom zal dit in de fractie nader overleggen.  

Mevrouw Loermans wijst op de reactie van de wethouder. Hij doet dit al. 

Mevrouw Peters-Vroom stelt dat de motie gezien moet worden als aanmoediging richting de or-

ganisatie om door te gaan met meedenken in kansen.  

De heer Derksen constateert dat ook vragen gesteld zijn over kleinschalige woningbouwinitia-

tieven. De VVD zou samen met het CDA kunnen kijken of hier een positievere draai aan het in-

houdelijke beleid kan worden gegeven.  

Mevrouw Peters-Vroom vindt dit een goede suggestie. Er staan 4 stukken op de agenda die al-

lemaal betrekking hebben op woningbouw.  
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De VVD constateert dat veel geld uitgegeven wordt aan toerisme, veel meer dan er via de toe-

ristenbelasting binnenkomt. De VVD vreest dat in de motie sprake is van een verkapte bezuini-

ging. Wanneer hier een doelbelasting van gemaakt wordt, dient dit ook echt aan het toerisme te 

worden uitgegeven. Zij vindt het jammer dat in het dictum van de motie voorgesorteerd wordt 

op de verhoging van de toeristenbelasting. Eerst zou bekeken moeten worden wat het prijspeil 

van de toeristenbelasting moet zijn in 2020. 

Mevrouw Janssen verwacht dat de wethouder dit in de nota toerisme meeneemt. 

De heer Gatzen vraagt of de VVD het niet goed vindt dat de kosten van het toerismebeleid bij 

de toeristen komen te liggen. 

Mevrouw Peters-Vroom vindt de ontwikkeling van toerisme en recreatie erg belangrijk in Wij-

chen. 

Het gaat erom of de toeristenbelasting een andere vorm zou kunnen krijgen, aldus de heer Gat-

zen. 

Mevrouw Peters-Vroom is blij dat Kernachtig Wijchen het niet ziet als een verkapte bezuiniging. 

Naar aanleiding van de opmerkingen van mevrouw Osman over de inkomensgrens van 120%, 

merkt zij op dat dit niet in het coalitieakkoord is opgenomen. Het betrof uitsluitend de kindrege-

ling. 

De VVD-fractie is voor de motie van het CDA inzake de omgevingswet, voor het inzichtelijk ma-

ken van de lokale woonbehoefte mits de datum wordt aangepast. De fractie zal tegen de motie 

vuurwerkoverlast stemmen omdat er inhoudelijk sprake is van een hoger liggend doe l. Dit wil 

de fractie niet op lokaal niveau regelen.  

Mevrouw Hoogteijling merkt op dat de motie hier niet over gaat. Er is een maatschappelijke dis-

cussie over vuurwerk. Het CDA wil een debat over de feiten, niet over meningen.  

Mevrouw Peters-Vroom denkt graag een stap vooruit. Wanneer de cijfers er zijn, wil men er ook 

graag over praten. Wat de VVD betreft gaat de raad hier niet over. Voor de VVD zal de discus-

sie, ook met cijfers, niet anders zijn.  

De VVD zal voor de motie voor groene schoolpleinen stemmen. met de oproep dit te combine-

ren met renovaties die al op stapel staan. De fractie gaat niet mee in de moties integraal inzicht 

fte’s werkorganisatie, inventarisatie renovatie-opgave Wijchen en de spreekuurrechter. 

Mevrouw Wittenberg vraagt een toelichting. 

Mevrouw Peters-Vroom stelt dat het probleem dat men opgelost wil zien, niet helder is. De VVD 

steunt de motie voor de inhaakkalender duurzaamheid en zal zich nog beraden over de motie 

betreffende de toeristenbelasting. Naar aanleiding van de reacties zal de motie fairtrade nog 

nader in de fractie worden besproken. De motie van Sociaal Wijchen betreffende de inkomens-

grens wordt door het college ontraden. De fractie zal tegen stemmen.  

De VVD-fractie stemt tegen het amendement voor het natuurbeleidsplan om dat de consequen-

ties niet kunnen worden verzien. 

De heer Gatzen pleit ervoor in beeld te brengen en vast te leggen wat er aan natuur is, zodat 

duidelijk is waarom ergens al dan niet voor moet worden besloten. 

Mevrouw Peters-Vroom is het met meerdere punten niet eens. De motie gaat te ver en vraagt 

om uitgangspunten en advies.  

De heer Gatzen wijst erop dat er dan geen beleid is waarop teruggevallen kan worden, niet 

vastgelegd is wat de natuurwaarden zijn en hoe hiermee om te gaan. 

De heer Klinkhamer is benieuwd hoe de VVD de ambities in het coalitieakkoord op het gebied 

van natuur gewaarborgd ziet. 

 

Mevrouw Peters-Vroom wijst erop dat zelfs de wethouder die hier dagelijks mee bezig is, het 

amendement ontraadt. 

De heer Gatzen constateert dat de wethouder de vorm heeft ontraden. Hij is het er inhoudelijk 

mee eens, maar wil dit in een ander plan zonder uitzetting van kosten realiseren.  

Mevrouw Peters-Vroom leest in het amendement dat om extra geld gevraagd wordt. De wet-

houder geeft aan dat dit niet nodig is. Wanneer het amendement wordt gewijzigd en dit in het 

groenstructuurplan wordt opgenomen, denkt zij de fractie te kunnen overtuigen. 

De heer Gatzen constateert dat het geen geld mag kosten.  

Mevrouw Peters-Vroom bevestigt dit. 

 

De heer Boumans dankt voor de steun voor de motie inzake de wandelpaden. Er wordt op aan-
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geven van de wethouder een wijziging in de motie aangebracht m.b.t. de termijn waarop de no-

ta aangeboden zou moeten worden. Dit wordt gewijzigd in “de raad hierover bij het aanbieden 

van de nota toerisme te informeren”. 

Ook m.b.t. de motie “nu niet zwanger” dankt hij voor de steun. Door de heer Derksen wordt t e-

recht aangegeven dat dit een regionaal onderwerp zou moeten zijn. Dit staat ook in de motie.  

 

Sociaal Wijchen 

De heer De Kievit is geraakt door de reactie van wethouder Derks, dat een dergelijke regeling 

mensen in de bijstand houdt. Hij is ervan overtuigd dat de meeste mensen willen werken. De 

heer De Kievit is blij met de reactie van mevrouw Osman, die voor 120% wil gaan. Sociaal Wij-

chen handhaaft zowel het amendement als de motie. 

De heer Derksen wijst erop dat een ander argument was, dat door de ondergrens van de Alge-

mene Reserve heen gegaan zou worden. Dit wordt echter niet door de heer De Kievit genoemd. 

De heer De Kievit merkt op dat er een voorlopig overschot is over het jaar 2019 van € 326.000. 

Dit kan voor een deel worden ingezet.  

De heer Derksen stelt dat sprake is van een grote aanname dat het met de Algemene Reserve 

wel goed komt.  

De heer De Kievit gaat uit van de cijfers in de begroting en de tabel waarin het perspectief voor 

de komende jaren is opgenomen. Er dient verder vooruit gekeken te worden dan deze tijdelijke 

dip.  

De heer Derksen kijkt naar hoe het op dat moment eruit ziet. Hoe komt het dat het overschot 

zo oploopt? 

De heer De Kievit wil een signaal afgeven hiermee aan de slag te gaan. Ook deze mensen ver-

dienen de aandacht en hij wil hen mee laten profiteren.  

De renovatie van het kasteel is opgenomen in de begroting 2021, maar de bedragen zijn al 

vastgesteld.  

De heer Gatzen stelt dat voor de komende 4 jaar een sluitende begroting wordt gepresenteerd. 

De renovatie is in het meerjarenperspectief meegenomen. 

De fractie van Sociaal Wijchen steunt het amendement voor uitbreiding van de griffie. Zij doen 

goed werk.  

Amendement 4 natuurbeleidsplan, wordt door het college ontraden.  

De heer De Kievit vraagt zich af wat de meerwaarde is van een informatienota inzake de omge-

vingswet. Hij ziet meer in een presentatie en advies over wat moet de raad doen om dit tot een 

goed einde te brengen.  

In het kader van het zichtbaar maken van de lokale woonbehoefte, is het van belang dat een 

positieve houding wordt getoond. Hij stelt voor in overleg te gaan met Talis. Hier is veel infor-

matie beschikbaar. 

Mevrouw Joosse merkt op dat het niet alleen om huurwoningen gaat. De woonvisie zegt iets 

over de totale behoefte. Het is belangrijk dat het college op korte termijn met deze opgave 

komt. Het is in mei 2018 toegezegd.  

De heer De Kievit stelt dat er geen hek om Wijchen staat. 60% van de eerste fase van de Huur-

lingsedam is verkocht aan mensen buiten Wijchen. 

Mevrouw Joosse wijst erop dat in de woonvisie is vastgelegd dat gebouwd wordt voor de lokale 

behoefte. Het CDA wil weten wat de behoefte is. Inderdaad kan ook de regionale behoefte ver-

der benut worden. 

 

De heer De Kievit constateert dat de lokale woonbehoefte moeilijk te duiden is. Er is te weinig 

informatie. Naar aanleiding van de motie vuurwerkoverlast, merkt hij op van overlast van 

vuurwerk niet alleen met oudjaar sprake is, ook in de weken ervoor. Hij pleit voor een meldpunt 

op de website van de gemeente. 

Mevrouw Hoogteijling stelt dat vorig jaar een informatienota is toegezegd. Deze is niet toege-

stuurd. Zij stelt de vraag daarom opnieuw.  

De heer De Kievit vindt de motie voor de seniorenontmoetingsplek vaag. Wat wordt hiermee 

bedoeld: bankjes, een container of echt een tweede Huttenkamp? Aan de verschillende moge-

lijkheden zit een prijskaartje.  

Sociaal Wijchen is voor de motie groene schoolpleinen, mit s de provincie 75% van de kosten 

betaalt.  
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Integraal inzicht in de fte’s blijft onhelder. D66 verdient steun. Sociaal Wijchen zal de motie 

steunen. Sociaal Wijchen steunt eveneens de motie inventarisatie renovatie-opgave en de motie 

voor de spreekuurrechter, de motie toeristenbelasting.  

In reactie op de motie versnelling woningbouw, vraagt hij zich af of het college er in zal slagen 

voor 31 december 2018 antwoord te geven. De fractie van Sociaal Wijchen steunt de motie ,  

evenals de motie voor woningsplitsing. Het is mooi wanneer mensen een deel van hun grote 

boerderij kunnen verkopen. 

De discussie omtrent fairtrade vond de heer De Kievit interessant. Hij zal de motie steunen om-

dat het om een onderzoek gaat. 

Sociaal Wijchen stemt tegen de motie van de VVD inzake woningbouw en voor de motie wan-

delpaden. Naar aanleiding van motie 17 “nu niet zwanger”, vraagt de heer De Kievit zich ten-

slotte af hoe groot het probleem in Wijchen is en of het noodzakelijk is dit te doen.   

 

D66 

Mevrouw Wittenberg merkt naar aanleiding van wethouder Gerrits m.b.t. ideeën voor structure-

le opbrengsten, op dat geïnvesteerd zou moeten worden in windenergie en waterkracht. Dit 

wordt vooral op het platteland gerealiseerd. 

De fractie van D66 wil verder met snelfietspaden en komt hier nog op terug. 

Zij dankt voor de steun voor de groene schoolpleinen en pleit ervoor creatief te zijn wanneer 

het om vervanging van speeltoestellen gaat. Het kan elkaar alleen maar versterken.  

Het amendement inzake renovatie-opgave wordt in stemming gebracht. Dit is een opdracht 

meegenomen uit gesprekken met mensen in de wijk. 

De heer Verharen merkt op dat alleen De Blauwe Hof genoemd werd. 

Mevrouw Wittenberg licht toe dat deze geluiden ook vanuit Zuid en Alverna komen. Uit het 

IBOR is niet duidelijk wanneer wijken aan de beurt zijn en wat  er gaat gebeuren. De WOP’s zijn 

echt een succes en dit moet doorgezet worden.  

De heer Verharen wijst erop dat de wethouder aangeeft dat de aanpak komt vanuit het IBOR. 

Dit is integraal beheer.  

Mevrouw Wittenberg is van mening dat duidelijk gemaakt moet worden wat wanneer in welke 

wijk gaat gebeuren.  

De heer Derksen stelt dat dit logisch klinkt. Voorafgaand hieraan moeten informatieavonden, 

plannen, aanbestedingen etc. plaatsvinden. Het klinkt makkelijk, maar is mega moeilijk en 

weegt niet op tegen de opbrengst.  

 

Mevrouw Wittenberg brengt de motie toch in stemming. De inhaakkalender is er al, maar wat 

D66 betreft onvoldoende zichtbaar. Zij heeft een aantal suggesties: 

 5 februari Warme Truiendag 

 30 maart earth hour 

 3 mei Werelddag van de Zon 

 18 mei Fiets naar je Werk Dag 

 15 juni Internationale Dag van de Wind 

 5 september Duurzame dinsdag 

 15 september world clean up day 

 10 oktober Dag van de duurzaamheid 

 27 oktober nacht van de nacht 

Ten aanzien van de motie voor de spreekuurrechter, licht mevrouw Wittenberg toe dat de proef 

in Nijmegen is geëvalueerd en dit een succes is gebleken. De rechtbank in Arnhem wil dit sa-

men met Nijmegen oppakken. Ook andere gemeenten mogen aanhaken. Het wordt verder uit-

gevoerd door de rechtbank en er zijn geen financiële consequenties. D66 wil tevreden inwoners 

met een hoog woongenot.  

De motie inzake fte’s wordt ingetrokken. Dit wordt op een later moment bij de bespreking van 

de werkorganisatie Druten-Wijchen ingebracht. 

De fractie steunt het amendement voor renovatie van het kasteel.  

 

Veel is gezegd over het amendement van Sociaal Wijchen m.b.t. het verhogen van de inko-

mensgrens. D66 wacht de resultaten van het onderzoek naar de glijdende schaal af; wanneer 

hierover meer duidelijkheid is, kan hierover gesproken worden.  
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D66 stemt in met het amendement voor uitbreiding van de formatie van de griffie. Ten aanzien 

van het natuurbeleidsplan volgt D66 de wethouder.  

De heer Gatzen vraagt waarom D66 van mening is dat er geen visie nodig is op natuur en wel 

op andere beleidsterreinen. 

Mevrouw Dauphin herinnert eraan dat de wethouder heeft aangegeven dat dit al wordt meege-

nomen. Het is een klein onderdeel van het totale plan. Er is geen budget voor en de fractie ziet 

de noodzaak niet. 

De heer Gatzen begrijpt dat het geen extra aandacht nodig heeft omdat dit al in een ander plan 

is opgenomen. Dit geldt ook voor windmolens die onderdeel zijn van het energieplan.  

 

Mevrouw Wittenberg vindt de invoering van de omgevingswet belangrijk en zal de motie steu-

nen. De motie lokale woonbehoefte wordt gesteund met aangepaste tekst.  

Ten aanzien van vuurwerkoverlast zijn vorig jaar vragen gesteld. Het gaat niet over het inzich-

telijk maken van de aantallen, maar om de politieke discussie te voeren. De fractie van D66 wil 

de discussie voeren, maar niet op basis van de registratie met oud en nieuw.  

De fractie zal de motie inzake de seniorenontmoetingsplek niet steunen. Hiermee zou de tender 

al ingevuld worden.  

D66 is tegen toeristenbelasting; het is alleen maar bureaucratie en er zijn meer toeristen in 

Wijchen dan alleen de logés. Al deze toeristen zouden een bijdrage moeten kunnen leveren. Het 

is oneerlijk dit alleen bij de logés in Wijchen neer te leggen. 

Mevrouw Janssen wijst erop dat wanneer de belasting wordt afgeschaft vanwege administratie-

ve rompslomp, de kosten neergelegd worden bij de inwoners van Wijchen.  

Mevrouw Wittenberg is voor afschaffen van de toeristenbelasting. Het moet op een andere ma-

nier terugkomen, teneinde het toerisme te stimuleren.  

D66 omarmt motie 11, concretisering versnelling woningbouw. Over de motie voor een fairtrade 

gemeente is al veel gezegd. 

Mevrouw Osman onderstreept het belang van eerlijke handel. Zij doet een beroep op D66 de 

motie te steunen. 

Mevrouw Wittenberg ondersteunt de doelen van fairtrade. Aan de uitvoering zitten te veel ha-

ken en ogen en de fractie staat hier niet achter. Er is onvoldoende informatie om een goed be-

sluit te kunnen nemen.  

De fractie van D66 wacht de resultaten van het onderzoek naar de glijdende schaal bij de kind-

regeling af.  

De motie van de VVD inzake woningbouw Wijchen is bestaand beleid en de bevoegdheid van 

het college. Wanneer er zaken zijn die niet  lopen, kan de inwoner zich tot de bezwarencommis-

sie wenden. Het is staand beleid en hiervoor is geen motie nodig. 

Naar aanleiding van de motie ‘nu niet zwanger’ wijst mevrouw Wittenberg op de kamerbrief van 

11 september 2018 van staatssecretaris Blokhuis m.b.t. onbedoelde zwangerschappen. Er is al 

veel geld naar toegegaan. In de komende jaren wordt hiervoor € 17 miljoen in 2019, € 17 mil-

joen in 2020 en € 10 miljoen in 2021 uitgetrokken. De motie is overbodig; landelijk wordt hier 

al hard aan getrokken. 

De heer Boumans wil bereiken dat in de regio dit serieus wordt genomen en opgepakt. Natuur-

lijk zijn er al meerdere partijen mee bezig. Tilburg is vergelijkbaar met de regio Nijmegen. Voor 

veel mensen kan hulp belangrijk zijn. Het gaat erom dat hier bewust over nagedacht wordt.  

Mevrouw Wittenberg neemt de opmerkingen mee.  

 

8. Dupliek van het college 

Wethouder Gerrits gaat in op de opmerkingen omtrent het behoefte onderzoek en de woon-

agenda qua planning. Wanneer het behoefte-onderzoek in het najaar aan de raad kan worden 

voorgelegd, kan hij hiermee uit de voeten. De uitvoering in de regio is medio 2019. 

De heer Gatzen heeft uit de eerste termijn begrepen dat met de regio opgetrokken wordt. In 

hoeverre voegt de motie iets toe? 

Wethouder Gerrits licht toe dat het onderzoek al in gang is gezet. Dit is nodig om het woonbe-

leid verder vorm te kunnen geven. Ten aanzien van de woonagenda dit al in de planning is op-

genomen.  

De motie van de VVD waarin gesproken wordt over de geluidbelasting, ziet hij als aanmoediging 

aan het college om te denken in kansen en actief met inwoners mee te denken en gebruik te 
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maken van de collegebevoegdheden. Dit is de dagelijkse taak. Waar het gaat om de geluidsbe-

lasting vraagt de wethouder zich af hoeveel initiatieven afgewezen zijn vanwege het geluid.  

 

Wethouder Loermans is in eerste termijn duidelijk geweest over de vuurwerkmotie. Er komt in 

februari 2019 een nota naar de raad toe. Soms is de schade door vuurwerk in de weken vooraf-

gaand aan oud en nieuw groter. Hij steunt het betoog van de heer Verbeeten. Wanneer het gaat 

om vuurwerkvrije zones, dan zijn deze nu 364,5 dag per jaar vuurwerkvrij.  

Ten aanzien van het speelbeleid, merkt wethouder Loermans op dat gedacht wordt in kansen. 

Het is niet bij elk schoolplein mogelijk en misschien ook niet  altijd gewenst door de school zelf. 

De bestemmingsreserve kan worden ingezet, maar is voor iets anders bedoeld. Hij verwacht dat 

op een aantal plekken zeker tot een groen schoolplein kan komen. 

Ten aanzien van het natuurbeleidsplan, wil hij een misverstand voorkomen. Het natuurbeleid 

wordt door de fracties goed onder de aandacht gebracht. Een integraal plan, het groenstruc-

tuurplan, waar beheer en beleid samen komen, kan dit versterken. De dekking uit het LOP blijft 

hij onverstandig vinden.  

 

Wethouder Burgers heeft naar aanleiding van de motie voor de seniorenontmoetingsplek gewe-

zen op de kwartiermakers die hiermee bezig zijn onder begeleiding van MeerVoormekaar. De 

diversiteit aan senioren is heel groot. De vraag is of een nieuwe Huttenkamp gewenst is. Dit is 

de opdracht waar de kwartiermakers over nadenken. Pas daarna komt de ruimtelijke invulling. 

Het college ontraadt de motie. 

 

Wethouder Derks bevestigt dat de verhoging van de inkomensgrens alleen betrekking had op de 

kindregeling, niet op het hele armoedebeleid. Hij vindt het jammer dat de heer De Kievit zich 

persoonlijk aangesproken voelt. Het verschil tussen werken en niet werken moet aanzienlijk 

blijven, werken moet lonen. Het tweede punt is dat de gemeente dit financieel niet kan dragen.  

Ten aanzien van het toerisme, is het mogelijk alle ambities in relatie te brengen tot de toeris-

tenbelasting. Daarnaast blijft een financiële bijdrage vanuit de gemeente noodzakelijk. Op basis 

daarvan zal hij een voorstel doen aan de raad.  

 

De heer Verharen vraagt waar hij de inhaakkalender duurzaamheid kan vinden.  

Wethouder Burgers stelt dat hij er is, maar nog zichtbaar moet worden.  

 

De voorzitter schorst om 22.45 uur de vergadering voor enkele minuten. Om 22.50 uur her-

opent hij de vergadering. Er zijn enkele tekstuele wijzigingen in de amendementen-moties. 

 

De heer Derksen merkt ten aanzien van de motie voor de seniorenontmoetingsplek op, dat er 

voldoende draagvlak blijkt te zijn om samen met Kernachtig Wijchen en de VVD te kijken hoe 

dit vorm te geven richting het project Tussen Kasteel en Wijchens meer. De motie wordt inge-

trokken. 

Motie 3 betreffende vuurwerkoverlast wordt eveneens ingetrokken. De fractie ziet de informa-

tienota van het college tegemoet.  

De heer Derksen deelt mee dat het dictum van motie 2, inzichtelijk maken lokale woonbehoefte 

wordt gewijzigd. De termijn die genoemd wordt in het dictum wordt gewijzigd in: najaar 2019  

 

9. Stemmingen 

 

- amendement 1 van de fracties VVD, Kernachtig Wijchen en PvdA: “renovatie kasteel”  

De raad stemt unaniem in met het amendement. 

Het amendement is aangenomen! 

 

- amendement 2 van de fractie van Sociaal Wijchen: “budget reserveren voor verhogen in-

komensgrens naar 115%” 

De fractie van Sociaal Wijchen stemt voor het amendement. 
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De fracties van Kernachtig Wijchen, PvdA, CDA, D66, VVD en Wijchen Lokaal stemmen tegen 

het amendement. 

Het amendement is verworpen! 

 

- amendement 3 van de werkgeverscommissie van de raad: “uitbreiding formatie griffie”  

De raad stemt unaniem in met het amendement. 

Het amendement is aangenomen! 

 

- amendement 4 van de fracties van PvdA, Kernachtig Wijchen en CDA: “natuurbeleids-

plan” 

De fracties van CDA, Kernachtig Wijchen, PvdA en Sociaal Wijchen stemmen voor het amen-

dement. 

De fracties van D66, VVD en Wijchen Lokaal stemmen tegen het amendement.  

Het amendement is aangenomen! 

 

- raadsvoorstel 18 2 22096 begroting 2019 

De raad stemt unaniem in met het voorstel. 

Het voorstel is aangenomen! 

 

- motie 1 van de fractie van het CDA: “invoering omgevingswet” 

De fracties van CDA, D66, PvdA, Sociaal Wijchen, VVD en Wijchen Lokaal stemmen voor de 

motie. 

De fractie van Kernachtig Wijchen stemt tegen de motie. 

De motie is aangenomen! 

 

- motie 2 van de fractie van het CDA: “inzichtelijk maken lokale woonbehoefte” 

De fracties van CDA, D66, VVD en Wijchen Lokaal stemmen voor de motie.  

De fracties van Kernachtig Wijchen, PvdA en Sociaal Wijchen stemmen tegen de motie. 

De motie is verworpen! 

 

- motie 3 van de fractie van het CDA: “inzichtelijk maken vuurwerk-overlast” 

De motie is ingetrokken! 

 

- motie 4 van de fractie van het CDA: “seniorenontmoetingsplek centrum” 

De motie is ingetrokken! 

 

- motie 5 van de fractie van D66: “groene schoolpleinen”  

De fracties van CDA, D66, Kernachtig Wijchen, PvdA, Sociaal Wijchen en de VVD stemmen 

voor de motie. 

De fractie van Wijchen Lokaal stemt tegen de motie. 
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De motie is aangenomen! 

 

- motie 6 van de fractie van D66: “integraal inzicht Fte’s werkorganisatie Druten Wijchen” 

De motie is ingetrokken! 

 

- motie 7 van de fractie van D66: “inventarisatie renovatie-opgave Wijchen”  

De fracties van D66 en Sociaal Wijchen stemmen voor de motie. 

De fracties van CDA, Kernachtig Wijchen, PvdA, VVD en Wijchen Lokaal stemmen tegen de 

motie. 

De motie is verworpen! 

 

- motie 8 van de fractie van D66: “spreekuurrechter maakt rechtspraak laagdrempeliger 

voor iedereen” 

De fracties van CDA, D66, Kernachtig Wijchen, PvdA, Sociaal Wijchen en Wijc hen Lokaal 

stemmen voor de motie. 

De fractie van de VVD stemt tegen de motie. 

De motie is aangenomen! 

 

- motie 9 van de fractie van D66, CDA, Kernachtig Wijchen en PvdA: “inhaakkalender duur-

zaamheid” 

De fracties van CDA, D66, Kernachtig Wijchen, PvdA, Sociaal Wijchen en de VVD stemmen 

voor de motie. 

De fractie van Wijchen Lokaal stemt tegen de motie. 

De motie is aangenomen! 

 

- motie 10 van de fracties van Kernacht ig Wijchen en PvdA: “belasting vóór toeristen” 

Mevrouw Peters-Vroom stelt dat de VVD voor de motie zal stemmen omdat de geest van de 

motie aansluit. De fractie is het niet eens met het dictum van de motie. Om het toerisme een 

boost te geven, stemt de fractie met de motie in. 

De fracties van CDA, Kernachtig Wijchen, PvdA, Sociaal Wijchen, VVD en Wijchen Lokaal 

stemmen voor de motie. 

De fractie van D66 stemt tegen de motie. 

De motie is aangenomen! 

 

- motie 11 van de fracties van Kernachtig Wijchen, VVD, PvdA en CDA: “concretisering ve r-

snelling woningbouw” 

De raad stemt unaniem in met de motie. 

De motie is aangenomen! 

 

- motie 12 van de fracties van Kernachtig Wijchen, VVD, PvdA, D66 en CDA: “extra capac i-

teit door transformatie woningen oftewel woningsplitsing” 

De raad stemt unaniem in met de motie. 
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De motie is aangenomen! 

 

- motie 13 van de fracties van PvdA, Kernachtig Wijchen en VVD: “fairtrade gemeente”  

De heer Krale verklaart, dat ondanks dat de VVD de motie mede heeft ingediend. De fractie, 

gehoord hebbende de reactie van het college, niet met de motie instemt. 

De fracties van Kernachtig Wijchen, PvdA en Soc iaal Wijchen stemmen voor de motie. 

De fracties van CDA, D66, VVD en Wijchen Lokaal stemmen tegen de motie.  

De motie is aangenomen! 

 

- motie 14 van de fractie Sociaal Wijchen: “onderzoek naar de meerkosten bij wijziging van 

de inkomensgrens naar 115%” 

De fractie van Sociaal Wijchen stemt voor de motie. 

De fracties van Kernachtig Wijchen, PvdA, CDA, D66, VVD en Wijchen Lokaal stemmen tegen 

de motie. 

De motie is verworpen! 

 

- motie 15 van de fractie van de VVD: “woningbouw in Wijchen” 

De fractie van de VVD stemt voor de motie. 

De fracties van Kernachtig Wijchen, PvdA, CDA, D66, Sociaal Wijchen en Wijchen Lokaal 

stemmen tegen de motie. 

De motie is verworpen! 

 

- motie 16 van de fracties van de VVD, D66, Kernachtig Wijchen, PvdA en CDA: “wandel-

paden” 

De raad stemt unaniem in met de motie. 

De motie is aangenomen! 

 

- motie 17 van de fracties van VVD, PvdA en Kernachtig Wijchen: “nu niet zwanger”  

De fracties van Kernachtig Wijchen, PvdA, Sociaal Wijchen en VVD stemmen voor de motie.  

De fracties van CDA, D66 en Wijchen Lokaal stemmen tegen de motie. 

De motie is aangenomen! 

 

10.  18 1 21667 Septembercirculaire  

De raad stemt unaniem in met het voorstel. 

 

Het voorstel is aangenomen! 

 

11.  18 2 22386 Herinrichting voortuin Kasteel (tussen poort en kasteel) 

De raad stemt unaniem in met het voorstel. 

 

Het voorstel is aangenomen! 

 

12.  Sluiting 

De voorzitter sluit om 23.00 uur de vergadering. 


